
 

 
 
 
 
 
 

Predmet IT-98-32-A, Tužilac protiv Mitra Vasiljevića 
Transkripcija i redaktura transkripta: Fond za humanitarno pravo, 15.decembar 2005. 
 
Četvrtak, 27. septembar 2001. 
Svedok VG-87 
Svedok VG-105 
Svedok VG-101 
Otvorena sednica 
Optuženi je pristupio Sudu 
Početak u 10.00 h 
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite.  
 
 
SUDIJA HANT: Molim sekretara da najavi Predmet. 
 
sekretar: Predmet IT-98-32-T, Tužilac protiv Mitra Vasiljevića.  
 
SUDIJA HANT: Gospodine, da li nas čujete, iako ste daleko odavde? 
 
SVEDOK VG-87: Čujem vas. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam. Gospodine Domazet, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala, časni Sude. Dobar dan, gospodine 
VG-87. Da nastavimo još malo naš jučerašnji razgovor. Da li ste ga možda videli tog 
jutra kada ste polazili iz Pionirske, znači u ponedeljak, 15. juna? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Nisam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste u opšte nekog od komšija tada 
videli?  
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Nisam. Ni jednog bližnjeg nisam. Od jednog 
komšije sam vidio ženu i pričao sam sa njom. Pitao sam gdje je njezin muž da me 
preveze do bolnice. Ona reče da nije kući, što sam ja lično sumnjao u to. Ali, nisam 
ga video i ne mogu tačno reći je l' bio il' nije bio. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Juče ste rekli da ste primetili kod 
gospodina Vasiljevića jednu flašu za vreme dok se kretao ulicom Pionirskom. 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Činilo mi se tako nešto može biti, ali činilo mi se 
da ima flašu i megafon u rukama. 
 
sekretar: Nemamo prevod. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: S obzirom da ste rekli da ste ga vremenski 
dosta dugo posmatrali, odnosno s vremena na vreme, ali je bio tu dugo u ulici, da li 
ste možda dobili utisak ... 
 
sekretar: Nemamo prevod 
 
prevodioci: Da li sada čujete? Da li Odbrana može da ponovi pitanje, molim vas. 
 
SUDIJA HANT: Očigledno da je došlo do prekida negde. Da li možete, gospodine 
Domazet, da ponovite svoje pitanje? 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, časni Sude. Obzirom da ste gospodina 
Vasiljevića u jednom dugom vremenskom razdoblju videli, s vremena na vreme 
gledali ste da je radio po ulici, da li je odavao utisak osobe koja je možda pod manjim 
ili većim dejstvom alkohola?  
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Ne bih rek'o. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li to znači da ne možete o tome da se 
izjasnite? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Ja mislim prije nije nego jeste, to ne znači da ne 
može biti i jedno i drugo, sve zavisi šta čovjek cijeni koliko je pijan, ako se valja, ako 
napada nekoga. On u tom momentu nije to činio. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, da, razumeo sam, nisam na to ni mislio 
obzirom na ono kako ste opisali da se kretao, ali je teško iz te situacije bilo primetiti, 
ukoliko se radilo da li je neko manje ili više. Da li ste poznavali, možda, izvesnog 
Muju Halilovića iz Sasa? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Pa vrlo malo, vrlo malo. Znam da je bio visok 
čovjek, da je, radio je preko Drine u nekoj firmi. Nisam se družio, ali malo sam ga 
ipak poznav'o. A nešto bliže nisam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste možda njega primetili toga dana u 
ulici Pionirskoj? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Nisam. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Hvala vam, gospodine, ja više nemam dalje pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Grum (Groome). 
 
 
DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Još samo nekoliko pitanja, časni Sude. Gospodine 
VG-87, juče vam je gospodin Domazet postavio pitanje u vezi vremena nekih 
događaja koji su se dogodili. Sećate li se tih pitanja?  
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Pa možda se i sjećam. Ne znam o čemu se radi, ali 
ako bi neko ponovio, možda bi' se i sjetio. Koja su to pitanja ? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodin Domazet vas je pitao, na primer, kada ste 
prvi put osetili miris dima. Sećate li se toga? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Ja se sjećam, negde oko 20.00, tu negdje. Prije 
malo. Oko ... Tu je to. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I postavio vam je nekoliko pitanja u vezi sa 
vremenom kada su se dogodili razni događaji u vezi sa vašom ženom. Sećate li se 
toga? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Ma sjećam. Nije samo moje same žene, nego žena 
više, zajedno. Znači bilo je čet'ri i djete, tada posle kad su došli, kad su obili garaže i 
kola . Ja sam mislio da je sve završeno. E, posle, između 20.00, između 20.00 i 21.00 
su ponovo došli i onda su isterali iz stana tu grupu žena sa jednim djetetom i otjerali u 
školu, to je bilo negde izmedju 20.00 i 21.00. Tada su ih držali do 23.00 kada su ih 
ponovo vratili u Pionirsku i oterali niz ulicu. Na jednom rastojanju su mi se izgubili i 
od oka i od sluha i tako da je to bio zadnji rastanak, moj i njihov. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodine VG-87, moje pitanje za vas je sledeće: 
recite, ta vremena koje ste nam dali i juče i danas, to je otprilike ili ste sigurni da je to 
tačno vreme kada su se ti događaji odigrali? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: To je više otprilike, jer je mrak bio, pa ponekad 
odletim na vidno mesto i nekako se snađem, da vidim na 20.00, pa prođe malo, pa se 
vežem na 20.00. Ali sve kad se skupi, to je sve u vr' glave, u vr'glave oko trideset 
minuta razdoblja.  
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vi ste kazali da ste kasnije saznali da je vaša žena 
poginula u požaru u Pionirskoj tog dana. Recite mi, molim vas, da li znate, na osnovu 
vašeg saznanja, da li je ona u kuću uvedena pre nego što je počela vatra ili kad je 
požar već počeo ? Imate li bilo kakvih saznanja o toj činjenici? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: Ja sam čuo od živog čovjeka koji je izbjegao iz 
žarišta prilikom detonacije ... ''Kad smo mi uterani, da smo učinili kakvu detonaciju, 
činili, šta ja znam, da se vrata otvorila'' i taj čovjek je iskočio iz žarišta, a da li je ta 
grupa mimo njih ušla i čak priča gdje se bacila moja žena i tako to, to sam od njega 
čuo, to je jedan dalji rođak moje žene. To mi je prič'o. On je umro prije dvije godine i 
tako, u Sarajevu, sad i nema njega živog. I tako. To je bio prvi put da sam čuo u 
neđelju kad sam došao preko planina posle pet, šest dana. Tamo sam se gled'o na 
lečenje, tako da se pričalo, a bilo je nekih koji kažu da i nije ... Ali šta se zna 
relevantno, po čitavoj mojoj procjeni i mojoj priči i sve procjene, da je bačena u živu 
vatru, jer su oni prije ... Spaljena vatra ... Kad sam ja čuo dim oko 20.00, znači, oni su 
oko 23.00, posle tri, odnosno ne mora biti tri nego dva i po ili dva sata, šta ja znam ... 
Ja ... Ako je otišla oko 21.00 tamo, između 20.00 i 21.00, ako su je isterali iz stana, 
ostavili do 23.00 ...  Eto tako. Ne znam, ovaj, lako je računati. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kažete da ste čuli krike. Je li vam to neko rekao ili 
pak kažete da ste vi čuli krike te noći? 
SVEDOK VG-87 – ODGOVOR: U prvom paljenju, te dole, dve kuće, dve kuće kad 
je paljeno i ako je paljeno kad sam ja čuo dim, nikakve krike ja nisam čuo tada. Ja 
sam samo čuo krike kada su se oni vratili drugog puta kada su se vratili u stan, gdje 
su bile četiri žene i djete, da su otpor davale, da su kukale, plakale, molile svim 
glasom, ali uzalud. Oni su ih oterali iz tog stana u pravcu škole i tamo zadržali do 
23.00. I kad su se povratili opet posle tog vremena, opet sam čuo krike i molbu i 
moljenje da idu u Olovo i tako dalje. Tada sam, znači, u dva maha samo čuo krike 
kad su ih oterali i vratili iz škole u Pionirsku. 
 
TUŽILAC GRUM: Hvala vam, svedoče VG-87. Časni Sude ja više nemam pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Hvala, gospodine, što ste svedočili. Sada možete da idete. 
 
SVEDOK VG-87: Hvala i vama.  
 
SUDIJA HANT: Možda bi, takođe, trebala da se izrazi zahvalnost tehničkoj posadi 
koja je tamo na terenu i danas imamo mnogo bolju sliku nego što je juče to bio slučaj, 
iako se u pozadini ne vidi zastava Ujedinjenih nacija (United Nations). Da li je 
sledeći svedok spreman? Gospođo, predstavnica Sekretarijata (Registry) Suda koja je 
tu kod vas, će da vam pročitata svečanu izjavu koju vi morate da izgovorite pre 
početka svedočenja. Kada vam ona pročita izjavu, treba da date odgovor na moje 



 

 
 
 
 
 
 

pitanje: ''da li polažete zakletvu'', vi treba da odgovorite sa ''da''. Molim da svedokinja 
pročita svečanu izjava. 
 
SVEDOK VG-105: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cjelu istinu i ništa 
osim istine. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam gospođo, izvolite sedite. 
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Mogu li da nastavim? Zamolio bih da se svedokinji 
pokaže dokument 86, lista pseudonima. Možda bi predstavnik Sekretarijata mogao ... 
Časni Sude mislim da nema drugog načina nego da ovo pročitamo svedokinji na 
privatnoj sednici.  
 
SUDIJA HANT: U redu, prelazimo na privatnu sednicu.  
 
 

(privatna sednica) 
 
 
SUDIJA HANT: Sada smo na otvorenoj sednici. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospođo 105, vi ste iz opštine Višegrad? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete da li ste udati. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko imate dece? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Petoro. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete iz kog ste sela? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Žljeb. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je porodica, otprilike, u tom selu? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne znam. Ne mogu vam reći. Ima dosta, ali ne 
mogu vam reći, ne mogu. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koje su nacionalnosti bili ljudi iz tog sela? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Muslimani. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vaša porodica je imala zemlju. Da li ste obrađivali 
zemlju u tom selu? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jeste. Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U proleće 1992. godine, je li vas muž otišao iz sela, 
jer je bio zabrinut za svoju bezbednost? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Moj muž je radio u Sarajevu i vratio se po nas da 
nas izbavi iz sela tog i nije mog'o, zasp'o je i tako je nest'o. Pobjeg'o za Žepu i nest'o 
je. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sa kim je on pobegao u Žepu, sa kojim članovima 
vaše porodice? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Sa mojijem sinovima i narod iz tog sela, muški je 
pobjegao sav za Žepu. Ženski je neko i nije, ostao da čuva imanje i stoku, a nismo 
mogli sačuvati. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi ostali u selu? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesam, svekrva mi ostala nepokretna. Nisam s 
njome mogla nigdi, ja sam s njome ostala, ali sve dok nas nisu istjerali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su u jednom momentu pripadnici redovne 
vojske Jugoslovenske narodne armije došli u vaše selo? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesu, jesu. Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li oni na nekih pola sata od vašeg sela 
postavili komandno mesto? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Oni su došli kombijem. Pošto su nam rekli da su 
Bijeli orlovi, al' ne znam ja ko je, šta je, mene su samo otjerali u kuću. Jedan, stavio 
mi automat na glavu i dotjerao me u kuću i pretres'o mi je kuću da nema oružja u kući 
i da nema niko u kući. Onda je on otiš'o, a ja sam ostala u kući. Eto. Ko i sve ... 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kad se to, otprilike, 
dogodilo? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: E, ne znam da li je Ramazan (Ramadan). Ne 
znam, ne znam. Ne mogu kazati. Deset godina je od toga, znate kako ... 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li vam jedan od vojnika koji se predstavljao kao 
neko iz Belih orlova pokazivao neki spisak sa imenima? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne. Pokazuju oni, oni pokazuju, ali nisu nama 
kazivali, znaš, ko i kako, nisu nam čitali. ''Vi, imate li sinove, imate li muža'' i tako je 
to bilo, znate. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li vas pitali gde vam je muž i sinovi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesu. Ja sam rekla da mi je muž u Sarajevu, 
nisam smjela reći da je otišao za Žepu. Međutim on je pobjeg'o za Žepu. On je pit'o 
gdje su moji sinovi. Ja reko' ''moji sinovi su u Austriji (Austria)'' i jesu mi bila u 
Austriji, jedan se vratio, dvojica su se vratila po naske da nas izbave iz rata. Došli su i 
nisu nas mogli spasiti. I, eto. Dvijice nema. Poginuo mi je jedan u Žepi, a drugi nest'o 
u Srebrenici. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je su li u jednom momentu ti Beli orlovi vama 
pretresli kuću tražeći oružje? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesu. Ja sam rekla istinu, sve kako je bilo: imala 
sam pištolj, bio je pod dozvolom i djever mi isto im'o pištolj, bio je pod dozvolom i 
on je ponio sa sobom. I eto šta. Ništa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada bih vam skrenuo pažnju na muslimanski 
praznik Bajram (Bajram). Sećate li se kada je u junu 1992. godine bio Bajram? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ja mislim, da li juna, da li jula ... Iza maja 
mjeseca, pošto nisam pismena. Treći dan Bajrama su nas istjerali. Sreda je bila, znam 
sigurno ... Došla su trojica i rekla nam ''spremajte, uzmite hljeba za tri dana što vam 
može biti, polaz'te, jeste spremni'' i tako su nas skupili na neke carine. Tu i nisu mogli 
starci da idu, onda su uhvatili volove i kola i vukli smo starce do stanice i tu nas sve 
potrpali u kamione i sve u vatrogasnu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Prvi put kad su Beli orlovi došli u vasu kuću, da li 
ste prepoznali nekoga? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne, ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A drugi put kada ste govorili o trećem danu 
Bajrama, da li ste tada prepoznali nekog od ljudi koji su bili u toj grupi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Pa komšija, Milojica. Milojica, iz Pozderčića, 
neki. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je ljudi učestvovalo u tom trećem incidentu, 
trećeg dana Bajrama 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Pa bilo hi je ... Nisam uspjela. 'Nate kako je kad 
ostavljaš svoju kuću, svoje sve. Nisam brojila. Bilo hi je, uglavnom da su nas spojili 
dole i čuvali kad su nas spojili na jednu livadu i tu su nas skupili sve, sačekali dok se 



 

 
 
 
 
 
 

svi skupili. Otale su nas na stanicu kod Dobravnja i tu su nas dočekali u kamione i za 
vatrogasnu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete taj kamion? Je li to bio 
vojni kamion ili neki privatni kamion? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Nije vojni. Ne, ne. Obični kamion, onako, 
privatni. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A, gde su vas tačno onda odveli? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: U vatrogasnu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A je li to u centru grada, Višegrada? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: U centru. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko spratova ima ta zgrada? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Dva sprata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A možete li da odgovorite sudijama šta se dogodilo 
kad sta dovedeni u Vatrogasni dom? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Tada kad smo doveženi u Vatrogasni dom, tu su 
nas popisali sviju. Onda su nas da pare i zlato od sebe, da odbacimo. Mi smo odbacili 
sve pare ako smo imali, zlato i pare, dali smo sve. Onda oni nisu vjerovali, onda su 
nas digli na sprat u jednu sobu. Čet'ri po čet'ri žene i tu su nas, opet, pretresali i tu 
smo sve što smo imali, sve smo dali. Ja sam donijela, nisam smjela da zadržim, ponila 
sam sat, džepni. Ja sam morala donijeti, on je ga razbio meni. ''Ovo si donijela'', više 
ništa nisam imala. Onda su nas vratili. Onda su nam muškarce izvodili, jednog po 
jednog. Eto ti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kažete ''on'', dakle koji vas je pretresao, koji vam je 
razbio sat. Znate li vi identitet te osobe? Da li znate njegovo ime? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne znam mu ime, jer ga nisam poznavala, a čula 
sam da ga zovu ''Lakićev sin''. Lakić se preziva. Ne mogu reći da nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dok su vas pretresali, da li ste vi i ostale žene 
morale da skinete odeću sa sebe. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ja jesam. Neke su se skinule, neke nisu. I on je 
mene opip'o rukama, da li imam šta oko sebe, da li imam zlata i pare. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ljudi koji su bili u Vatrogasnom domu u to vreme, 
da li ste prepoznali ikog od tih ljudi? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Kad su odvodili nas, kad su odvodili naše ljude, 
Lukić i Vasiljević. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Prvo da vas pitam za Milana Lukića. Da li ste ga vi 
znali i pre tog dana? 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Grum, to je bilo vrlo sugestivno pitanje. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, u redu. 
 
SUDIJA HANT: Ukoliko želite da idetifikujete nekog, onda, molim vas, da to 
dobijete od svedoka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Hvala, časni Sude. Gospođo, možete li da opišete 
okolnosti pod kojima ste saznali ime te osobe? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Mogu opisati. Ljudi koji su ga znali i pričali o 
toga Lukića i tog Vasiljevića. Ne mogu reći ako nije, samo istinu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete da nam kažete šta znate od toj drugoj osobi 
koju ste pomenuli da se zove ''Vasiljević''? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Samo šta znam. Odveli su Muju Gluščevića i 
njegova ćerka bila je tu i kad su ga odveli, ona je počela plakati. On je uz'o uza se 
ovako prigrlio: ''Imam i ja ćerku takvu, pa će se babo na Pale vratiti na rad.'' 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospođo, pre nego što vas pitam šta je uradio 
gospodin Vasiljević molim vas da nam opišete kako vi njega poznajete i pod kojim 
okolnostima ste vi njega upoznali? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Upoznala k'o i svakog. On je radio k'o konobar, 
što sam čula preko tih priča od naroda, da je on iz Blaca, izbjeglica otuda. Tako sam, 
eto, čula, drukčije ne znam ništa, eto. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste znali kako se zove njegova žena? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesmo. Njegova žena je iz Pozderčića, iz sela 
Hrastovi. Milojka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li Sudu da opišete prvi put kad ste videli 
Mitra Vasiljevića? 
 
SUDIJA HANT: Opet sada imamo sugestivno pitanje. Nema nikakvog traga da se to 
ime pojavilo. Gospodine Grum, zar vam nije jasno? Ako želite da se prihvati ono šta 
prezentirate, mora da se iznese na uobičajen način, da se ne vodi svedok. Sugestivno 



 

 
 
 
 
 
 

pitanje dovodi do odgovora koji nema nikakvu vrednost. Vi samim tim vaš predmet 
uništavate zato što to stalno radite. 
 
TUŽILAC GRUM: Ja se izvinjavam, časni Sude. Moja namera nije da koristim ime. 
Ja, jednostavno, želim da utvrdim kada je ona prvi put videla tu osobu koju je 
spomenula u svom svedočenju. 
 
SUDIJA HANT: Kao Vasiljević? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da, izvinjavam se što sam prvo ime koristio. 
Gospođo, da li možete da nam opišete kada ste prvi put videli tu osobu koju ste 
spomenuli da se zove ''Vasiljević''? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne znam, šta drugo da kažem. Al' nisam, koje, 
šta je, dok nije u vatrogasnu tako bilo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi u neko doba bili zamoljeni da pogledate 
nekoliko fotografija.? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste prepoznali nekoga, jednu od osoba na tim 
fotografijama. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Samo Vasiljevića. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako ste vi povezali tu sliku sa osobom koju ste 
prepoznali? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Pa, viđala sam ga, ali nisam znala ni ko je ni šta 
je.Viđala sam ga u Višegradu. Znate. Viđela ga u vatrogasnu. Sama mi je slika došla 
u vatrogasnu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste videli te fotografije, da li ste na bilo koji 
način obeležili tu sliku koju ste prepoznali? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesam. Pritisla sam prst da poznajem ovoga, da 
sam ga poznala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pre nego što pokažem svedokinji sledeći dokazni 
predmet, želim da pređemo na privatnu sednicu.  
 
SUDIJA HANT: Kako će se na osnovu njenog označavanja ona identifikovati?  
 
TUŽILAC GRUM: Mislim da kad Sudu bude pokazala dokazni predmet, da će da 
bude vrlo jasno.  



 

 
 
 
 
 
 

 
SUDIJA HANT: U redu, idemo na privatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su u neko doba neki od muškaraca izvedeni iz 
Vatrogasnog doma? Da li me čujete gospođo? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: A vi mene pitate? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su u neko doba neki od muškaraca izvedeni iz 
Vatrogasnog doma? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Mislite u koliko sati? Oni su odvedeni po mraku. 
Jedan po jedan odvedeni. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je dana prošlo od dana kad ste vi dovedeni 
u Vatrogasni dom, do momenta kada su počeli da odvode muškarce iz Vatrogasnog 
doma? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Treći dan.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ko su bili ljudi koji su odveli te muškarce iz 
Vatrogasnog doma? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Lukić i Vasiljević, oni su nama događali, više 
nisu ni jedni. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su te muškarce od jednom odveli? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Nisu, sve jednog po jednog. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ih odveli istog dana? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Istog dana. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li znate identitet ljudi koji su odvedeni iz 
Vatrogasnog doma tog dana. Ko su bili ti ljudi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Po imenima? Ovako: Šabanović, samo malo. 
Mustafa, Kešmer Ibrahim, Kešmer Hamed, Softić Meho, Softić Samir, Gluščević 
Hasan, Gluščević Hasib, Gluščević Mujo, Gluščević Sifet, Hodžić Sejo, Kozić Adem, 
Suceska Salko, Hodžić Đelal, Nuhanović Avdija, ... (nerazumljivo) ... Huso, ... 
(nerazumljivo) ...  Husein, Agić Meho, Agić Emin. Ja mislim 18 da sam nabrojala. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Želim da vam postavim pitanje u vezi sa jednom od 
osoba koju ste nabrojali. Spomenuli ste Muju Gluščevića. Da li ste videli kako njega 
izvode iz te zgrade? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesmo.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ko su bili ljudi koji su njega izveli iz zgrade. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Pa ta dvojica. Nisu nikakva dvojica više dolazila. 
Lukić i Vasiljević. Njih dvijica su nama dolazili u tu vatrogasnu, nisu nikakvi drugi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodin Mujo Gluščević ... Da li su u 
Vatrogasnom domu bili neki članovi njegove porodice? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Majka, žena, dvoje djece, sin i ćerka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je godina otprilike imala njegova ćerka? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ja mislim 12, 13, tude, tako. Ne znam sad tačno, 
ne mogu da se sjetim. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I tada kad joj je otac odveden, da li je jedna od te 
dve osobe za koje ste rekli da su ih odveli, da li je rekao nešto devojčici? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Vasiljević je rekao. Ona je plakala. On je uz'o 
uza se uz krilo i rekao: ''Nemoj plakati, mi ćemo tvog babu na razmjenu. Na Pale.'' 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi bili prisutni kada je vođen taj razgovor? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko dugo su vas držali u Vatrogasnom domu? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne mogu se sjetiti. Pet, šest, sedam ... Ne mogu 
da se sjetim. Ko u strahu. 10 godina je prošlo, znate kako. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su vas onda u neko doba odveli iz 
Vatrogasnog doma? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Konvoji su bili pripremljeni da idemo za Olovo i 
kad smo izašli iz Vatrogasnog, onda su naske kupili, Žljeb, to selo. Nisu nam dali u 
kamione, nisu nas dali i ponovo nas vratili u vatrogasnu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su vas u neko doba ukrcali u kamion koji je u 
neko doba otišao od Vatrogasnog doma? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Oni su otišli, kasnije su oni naske u kamion i 
odveli nas na neku Lijesku i tamo nam se kamion pokvario. Tamo smo bili ceo dan i 
onda popravili su kamion i vratili ga u Višegrad. Oni kažu, ''vraćamo vas u Višegrad, 
pa nek SUP radi šta hoće sa njima''. 



 

 
 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad su vas vratili, gde ste tada bili smešteni? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: U školi. U novoj mahali, u školi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ste dana poroveli u školi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Tri, čet'ri dana.Tako. 
 
TUŽILAC GRUM: Hvala vam, gospođo VG-105, ja više nemam pitanja za vas. 
 
SUDIJA HANT: Možete li, gospodine Grum, da saznate kada je bio Ramazan 1992. 
godine i, isto tako, kada je bio Bajram? 
 
TUŽILAC GRUM: Gospodine, mi imamo zvaničan dokument muslimanskog 
društva, kalendar. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam. Izvolite, gospodine Domazet. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Gospođo, danas ste rekli da su na treći dan 
Bajrama došla neka lica u vaše selo i rekla vam da morate da napustite vaše selo? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste povodom ovoga šta danas svedočite 
već davali izjavu Tužilaštvu iz Haga (The Hague)? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste taj dan označili da je 
bila jedna sreda i da je bio 17. jun 1992. godine? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li i danas tvrdite da je sreda, 17. jun 
1992. godine, kada ste odvedeni u Vatrogasni dom u Višegrad? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Danas ste nam rekli da su počeli da odvode 
ljude treći dan od vašeg dolaska u Vatrogasni dom. Da li je tako? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste da ste u tom Vatrogasnom domu 
bili pet, šest ili sedam dana? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste za sve ovo vreme, za svih pet, šest 
ili sedam dana koliko ste bili u Vatrogasnom domu, pored Lukića koga ste pomenuli, 
videli i osobu koju nazivate Vasiljević. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Njih dvojica su nam dolazili, niko drugi nije. 
Samo njih dvojica. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da to sam razumeo, a da li su njih dvojica 
dolazili poslednjih dana kada ste tamo bili? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Mislite u školi? U vatrogasnom jesu, a u školi ... 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, pitao sam vas za Vatrogasni dom. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da, samo su njih dvojica dolazili. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li da opišete šta su imali obučeno 
kad su dolazili? Šta su imali na sebi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: U civilu. Odela, civilna. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ima li nečeg drugo šta bi vašu pažnju 
posebno moglo da navede, neki drugi detalj koji ste primetili u tom oblačenju? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste danas da ste tu osobu koju ste 
identifikovali kao ''Vasiljević'', vidjali po Višegradu, a da niste znali ko je ni šta je, 
dok nije bio u Vatrogasnom domu. Da li je to tako? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Tako je. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li vam je neko u Vatrogasnom domu 
rekao o kome se radi? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da, svi govore. Svi koji su ga znali, rekli su, jer 
nije nas bilo malo, bilo nas je puno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, vi ste od ostalih osoba koje su bile u 
Vatrogasnom domu čuli da je osoba koja uz Lukića dolazi uz vas, da je to Vasiljević. 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vi ste živeli u ovom selu koji ste označili. 
Selu Žljeb, je li tako? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko puta ste, odnosno, koliko često, ili 
koliko puta godišnje ste dolazili u sam grad Višegrad? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Rijetko. Vrlo rijetko. Možda u godini dva put'. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste, gospođo, čuli i ako ste čuli, kada je 
Vasiljević uhapšen i odveden u Hag? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Čula sam, u novinama, da je odveden. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, videli ste u novinama, odnosno, neko 
vam je pokazao, pošto vi niste pismeni, je li tako? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li vam je neko pokazao da je Mitar 
Vasiljević odveden u Hag? Da li je u tim novinama koje ste videli, bila i njegova 
fotografija? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste videli i na televiziji kad je doveden 
u Hag ili kad je na televiziji prikazivana haška hronika? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jednom, pošto često ne gledam, jednom sam 
vidjela. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jednom ste videli na televiziji Vasiljevića u 
Hagu. Da li se sećate, ta prilika koju kažete da ste videli, koliko je vremena bila posle 
njegovog hapšenja? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne, ne sećam se. Možda prije, ne znam. Subota 
je bila. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ne, gospođo, to vas nisam pitao koji dan u 
nedelji, jer se to nikada, verovatno, ne možete setiti, nego vremenski, da li je to bilo 
mesec dva ili više kako ste ga videli? 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, prošlo je 11.00. Radićemo po uobičajenom 
rasporedu, pa ćemo sada da napravimo pauzu i nastavićemo u 11.30.  
 
 

(pauza) 
 
 



 

 
 
 
 
 
 

SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, izvolite. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li, gospođo, možete opisati tu dvojicu 
koja su najčešće ili jedino, kako ste rekli, kod vas dolazili za vreme dok ste bili u 
Vatrogasnom domu, koje ste označili kao ''Lukić'' i ''Vasiljević'', dakle, visinu 
njihovu, stas, neke karakteristike eventualno koje ste zapazili? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Znate, puno me pitate. Lukić je viši bio, visočiji 
od Vasiljevića. On je, izgleda, manji bio, ne mogu opisati. To je strah bio, znate kako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je neko od te dve osobe u to vreme 
nosio brkove ili bradu? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Vasiljević, brkove. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste još nešto karakteristično zapazili 
kod te dvojice, a što bi moglo da nam pomogne? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, sećate se da je jedino osoba koju ste 
imenovali kao ''Vasiljević'', nosio brkove? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da, nosio. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste pomenuli ženu Vasiljevića, da li ste 
nju ikada upoznali ili ste čuli od drugih osoba za nju, koje su joj o njoj govorile? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Viđaljala sam je, nismo daleko bile, celo selo nije 
daleko bilo. Viđala sam je kad je djevojka bila, posle kad se udala za njega, više je 
nisam vidjela. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Moje pitanje je bilo: u Višegradu, da li ste 
viđali tu njegovu ženu i od koga ste čuli da je to njegova žena? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne u Višegradu, znala sam je i viđala dok je 
djevojka bila, a u Višegradu nisam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je selo Kragujevac vrlo blizu vašem 
selu u kom ste vi živeli? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li da kažete da je to po udaljenosti 
vrlo malo, oko jedan kilometer? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jedan kilometer možda. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste poznavali meštane tog sela. 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Jesam, sviju. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste u vezi sa ovimdogađajima ikada 
dali neku drugu izjavu, osim izjave istražitelju haškog Tužilaštva? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, jedina izjava o svemu šta se dešavalo, 
što ste vi bili očevidac, davali ste istražitelju haškog Suda? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se kada ste davali tu izjavu, s 
obzirom da to nije proteklo mnogo vremena? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Nije. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate ovog dela vaše izjave? Da li 
je ovo tačno navedeno u vašoj izjavi, da kada vam je pokazan album sa 12 fotografija, 
da ste u izjavi istražitelju izjavili sledeće: ''mislim da bi' mogla prepoznati ... Molim 
vas saslušajte me.  
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Slušam ja sve što vi pričate. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. ''Mislim da bi' mogla prepoznati 
Mitra Vasiljevića kad bi' ga ponovno vidjela. Pokazali ste mi seriju od 12 fotografija 
označenih brojevima od 1 do 12. Slika broj 3. Čini mi se veoma poznatom. Mislim da 
je iz Kragujevca, međutim, ne sjećam se njegovog imena.'' Da li se sećate da ste 
ovakvu izjavu dali istražitelju kada ste dali izjavu i kada vam je pokazao fotografije? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da, sjećam se pošto nisam, on je im'o brkove u 
vatrogasnom, znate ... A sjećam se da sam ga viđala, sve sam ja to, sjećam se da sam 
ja to rekla. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, to ste rekli istražitelju haškog Suda? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste rekli da se čini da je ta osoba iz sela 
Kragujevac, da li ste imali u vidu neku konkretnu osobu iz tog sela za koje ste rekli da 
dobro poznajete ... Ljude iz tog sela? 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Nisan imala, šta ja znam, poznajem ja te ljude iz 
Kragujevca, da nije slučajno iz Kragujevca to, znate ... Ne mogu reći da je iz 
Kragujevca, znate, pošto nisam znala odakle je on iz vatrogasnog, razumjete. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ja to razumem, ali iz vaše izjave je jasno 
da osobu koju ste na fotografiji broj 3 označili da vam se čini poznatom, niste rekli da 



 

 
 
 
 
 
 

se tu radi o Vasiljeviću koga ste u vašoj izjavi više puta navodili upravo sa tim 
prezimenom. Je li tako? 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Tako.  
 
ADVOKAT DOMAZET: Hvala je više nemam pitanja, vaša Visosti. 
 
SVEDOK VG-105 – ODGOVOR: Hvala. 
 
SUDIJA HANT: Dodatno ispitivanje, gospodine Grum? 
 
TUŽILAC GRUM: Ne, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam, gospođo, što ste svedočili pred Sudom. Mi smo vam 
zahvalni na tom svedočenju. Sada možete da idete. 
 
SVEDOK VG-105: Hvala. 
 
SUDIJA HANT: Dok čekamo sledećeg svedoka, gospodine Grum, video sam 
memorandum u vezi sa sub poena koji ste tražili, da li ste ga vi videli? 
 
TUŽILAC GRUM: Ne, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Mislim da su uslovi koje taj memorandum pokušava da iznese su 
pomalo teški za Međunarodni sud. Bolje da ih pogledate, pa ćemo da porazgovaramo 
o tome. 
 
TUŽILAC GRUM: Da, svakako, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Gospođo, mi ćemo vas najpre zamoliti da pročitate svečanu izjavu. 
Sekretar Suda će da vam pokaže dokument sa koga ćete da pročitate svečanu izjavu. 
 
SVEDOK VG-101: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cjelu istinu i ništa 
osim istine. 
 
SUDIJA HANT: Hvala, gospođo. Izvolite, sedite. Gospodine Grum, izvolite. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, zamoliću da se pred svedokinju stavi dokument sa 
pseudonimom i da se označi kao dokazni predmet. 
 
SUDIJA HANT: Dokument sa pseudonimom za svedokinju VG-101 će da bude 
dokument P86 i zavodi se pod pečatom. 



 

 
 
 
 
 
 

 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dobro jutro, svedokinjo VG-101. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Dobro jutro. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamolio bih vas da se smestite što je moguće 
udobnije. Opustite se. sada ću da vam postavim nekoliko pitanja. Molim vas da 
pogledate taj papir pred sobom i recite nam da li je to na vrhu vaše ime? 
SVEDOK VG 101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A u drugom redu, da li to to vaš datum rođenja? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da bismo zaštitili vaš identitet, mi ćemo vas zvati 
''svedok 101''. Ako budete morali da spomenete ljude koji se nalaze na tom listu, 
molim da ih spomenete pod brojem pod kojim su navedeni. Razumete li? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Razumem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Svedokinji 101, recite mi odakle ste vi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ja sam iz Višegrada. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Iz kog sela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Koritnik. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da kažete sudijama koju ste školu 
završili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ugostiteljsku, čet'ri godine. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koju ste najvišu školu završili, koja je poslednja 
koju ste završili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Srednja, ugostiteljska. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam, molim vas, šta ste po nacionalnosti? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Muslimanka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ja bih vam sada skrenuo pažnju na godinu 1992. 
Recite nam, molim vas, ali nemojte spominjati imena, sa kim ste vi živeli tada u 
Koritniku? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Živjela sam sa sestrom, majkom, dva brata, 
snahom i njezinim dvoje djece. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da pogledate taj papir pred sobom. Je li 
svedok VG-78, koji je tako zaveden, vaša sestra? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li je vaša porodica imala neku malu farmu, neko 
dobro? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, imali su. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li sudijama da kažete koliko kuća ima u 
selu Koritnik. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ja mislim dvadeset i nešto. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A koliko je, otprilike, ljudi sve skupa živelo u 
Koritniku? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno, bilo nas je dosta, samo se u tom 
trenutku nismo svi nalazili koji smo pošli u Višegrad. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li nešto da kažete o nacionalnom sastavu 
Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bilo je mješovito. Bilo je i srpskih kuća i 
muslimanskih.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je pre proleća 1992. godine bilo problema 
između Muslimana i Srba koji su tamo živeli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa bilo je nekih. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kakvi su to problemi bili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mislite prije, na početku rata? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pre nego što je počeo rat, da li je dolazilo do nekih 
problema između muslimanskog i srpskog stanovništva Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada bih da porazgovaramo o 13. junu 1992. 
godine. Sećate li se vi tog dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sjećam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete šta se tog dana dogodilo? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. Došao je komšija iz susednog sela 
Loznica, Radomir Đurić i rekao da moramo napustiti selo i da 14. juna dođemo u 8.00 
u mjesto Greben, da će doći autobus po nas, da se ništa ne bojimo, da će biti sa nama 
neko od muslimanske nacionalnosti i da idemo u Kladanj. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste poznavali Radomira Grujića i pre tog 
dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, dobro sam ga poznavala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A je li gospodin Grujić bio sam ili je još neko 
došao sa njim? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sam je doš'o. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je on kazao razlog zbog kog morate da 
odete iz svog sela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, rekao je da moramo, da Srbi iz sela Prelovo 
vrše pritisak na njih, da će doći u selo da pretresaju i da nam oni ne garantuju 
sigurnost ako ostanemo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li vam gospodin Grujić rekao gde će da vas 
odvede? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, rek'o je da idemo u Kladanj. Konvoj, rek'o 
je da će biti više autobusa, šest autobusa, konvoj i da idemo za Kladanj. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je Kladanj u to vreme bio pod kontrolom 
Muslimana, odnosno da li se smatrao muslimanskom teritorijom? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da vam je rečeno da idete u Greben. Reci 
te nam gde je Greben, gledano iz vašeg sela, Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, Greben je, možda se može doći pješice za 
pola sata do Grebena, to je prema Višegradu. Tu je bila stanica za autobuse. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A jeste li vi 14. juna došli pešice iz sela za Greben. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo, mi smo otišli iz sela rano da bismo u 8.00 
bili u Grebenu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike, koliko je ljudi tog dana otišlo iz 
Koritnika za Greben? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pošlo nas je oko 42. Pa mislim da nas je tako 
bilo. 



 

 
 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam, molim vas, šta su po nacionalnosti bili 
tih 42 koji su otišli iz Koritnika tog dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, svi su Muslimani. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi shvatili da se uputstva gospodina Grujića 
odnose na sve stanovnike Koritnika ili samo na Muslimane iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Na Muslimane. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste vi otišli iz Koritnika, da li su Srbi ostali u 
njemu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li, otprilike, da nam kažete u koliko sati ste 
krenuli iz Koritnika za Greben? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, ja mislim, pošli smo oko 7.00 da bismo bili 
tačno na vrijeme u 8.00, da dođemo i prije autobusa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li onda, nakon toga, stigli u Greben? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li tamo videli autobus? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li gospodin Grujić rekao da će i on da dođe u 
Greben? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, ali nije bio tu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko dugo ste ostali u Grebenu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno, ali bili smo dugo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li taj autobus ikada došao? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Svedokinjo VG-101, možete li da opišete sledeće: 
ako ste išli iz Koritnika za Višegrad peške, kroz koja se sela, redom, prolazi, počevši 
od Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. Prođe se kroz Srpsko Selo, Koritnik, 
Greben, Sase, Kosovo Polje, dođe se u Kalate i dođe se u Višegrad. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Moliću vas da ponovite ime sela koje ste pomenuli 
pre Kosova Polja. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sase. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi u neko doba otišli iz Grebena? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo, bili smo tu dugo, onda jedan komšija, 
Srbin, bio Milorad iz Grebena, čini mi se da je imao nadimak Mićun, on je stajao sa 
nama neko vrijeme ... E onda je rekao da ne smije više stajati i da mi idemo, da 
autobus, vjerovatno, neće ni doći. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li on rekao kuda bi trebalo da odete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da idemo ranije u Višegrad. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi onda krenuli ka Višegradu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bili smo još malo tu, e onda su komšije, Ilija 
Gavrilović i Dragomir Grujić, su otišli prije nas sa ''folcikom'' (Volkswagen) od 
rođaka mog i kad su se vratili, govorili su: ''Sada Turci, doći ćete sad svi gdje treba.'' 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Taj Radomir Grujić kog sad spominjete, je li to 
onaj čovek koji vam je rekao da morate pre da pođete iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To je, znači, Dragomir, Dragomir Grujić, a rekao 
nam je Radomir Đurić da moramo napustiti sela, to su dva različita. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A recite šta je po nacionalnosti taj drugi čovek 
koga sad spominjete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: On je Srbin, ali je živeo u Dalmaciji, pa je došao 
tu kod oca. On je bio dete razvedenih roditelja, pa je živeo jedno vrijeme sa majkom u 
Dalmaciji, pa je došao kod oca u Koritnik. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Spomenuli ste i ime Ilije Gavrilovića. Recite šta je 
on bio po nacionalnosti? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: I on isto Srbin. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam konkretno šta su ta dva čoveka radili 
kada su se sreli sa grupom iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ništa vas nisam razumijela. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta su oni radili, ta dva čoveka, kad su se sreli sa 
grupom ljudi iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Izašli su iz auta i rekli: ''Turci, doći ćete svi gdje 
treba'', onda su upalili auto i otišli su u mesto Koritnik. 



 

 
 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li prepoznali auto kojim su se vozila ta 
dvojica? Recite šta ste ustanovili, čije je to auto bio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To je bilo auto jednog mog rođaka iz sela, crvena 
''Folcika'' (Volkswagen) je bila. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam opišete sledeće: ta grupa iz 
Koritnika, kakav je sastav bio te grupe što se tiče njihove životne dobi, odnosno, da li 
su bili to muškarci ili žene? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bili su muškarci i žene, bile su djevojke i bila je 
jedna beba od tri dana. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znate li čija je to beba bila? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bila je to od jednih iz sela, isto. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sećate li se imena? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sjećam. Saveta se zvala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ta grupa iz Koritnika, da li su ti ljudi nosili sa 
sobom nešto, dok su išli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu. Imali smo puno stvari, tako da nas je to 
usporavalo, nismo mogli brzo ići. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kakve su stvari ljudi 
nosili i kako su ih nosili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa to je pretežno bila garderoba u torbama, 
koferi, čak je neko nosio i više. Neko suđe, nešto. Tako. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U vreme kada ste vi otišli iz Koritnika, da li ste 
mislili da ćete se ikada vratiti u Koritnik? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo i oni su nam to garantovali, komšije, koji 
su došli da uzmu naše stvari, da sačuvaju dok se mi ne vratimo. Kao mi ćemo se brzo 
vratiti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li ikada saznali zašto autobus nikada nije 
došao u Greben? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Kako smo došli u mesto Sase, tu nam je rek'o 
jedan isto Srbin iz mesta Haluge, da je autobus pošao, ali da se pokvario na Banji i da 
nije mogao doći po nas, da je u kvaru. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da ponovite ime sela koje ste rekli? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Haluge. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste otišli iz Grebena, koje po redu sledeće selo, 
dok ste se spuštali dole? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sase. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na putu dole do Sasa, da li ste na putu videli neke 
autobuse? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko vam je dugo vremena trebalo da stignete iz 
Grebena do Sasa? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa to je blizu, možda pola sata pješice. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta ste uradili kad ste stigli u Sase? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Tu smo bili dugo vremena, onda nam je taj Srbin 
rekao da idemo u Višegrad, ranije da dođemo, prije mraka, on će ići ispred nas da 
nam da sigurnost sa autom i on je otiš'o ispred nas. Nismo ga više vidjeli, otiš'o je 
ispred nas skroz. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste napustili Sase, da li su se vašoj grupi 
priključili neki drugi ljudi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, iz mesta Sase. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko ljudi se priključilo grupi, iz sela 
Sase? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pet novih ljudi je bilo.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da odredite doba dana kad ste krenuli iz 
sela Sase? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne mogu, ne znam tačno vrijeme, bili smo dugo 
tu, tu smo se najviše zadržali, Greben i Sase. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste išli iz Sasa za Višegrad, peške, da li ste 
prošli kroz selo Kosovo Polje? Da li ste čuli moje pitanje? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
SUDIJA HANT: Došlo je do prekida. To je moglo da se vidi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste išli iz Sasa za Višegrad, da li ste pošli kroz 
selo Kosovo Polje? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dok ste išli za Višegrad, da li ste u bilo kom 
trenutku videli autobus na tom putu kojim ste pešačili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo, prošao je autobus ''Centrotransa'' sa puno 
ljudi. To su bili, čini mi se, ljudi iz sela Vlahovići. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad kažete ''Centrotrans'', da li je to ime nekog 
autobuskog preduzeća? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da, jeste. Tako se zvalo preduzeće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste ikoga preopoznali u tom autobusu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste kasnije saznali da je u tom autobusu bila 
osoba iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. Ona je izostala iza nas. To je bila jedna 
stara žena koja nije mogla ići. Oni su je stavili u autobus i ona je prošla sa autobusom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste saznali gde je ona odvedena tim 
autobusom? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. Bila je prvo u Kladnju, pa u Visokom, 
kasnije je bila u Sarajevu, gdje je prije dvije godine umrla prirodnom smrću, u 
Sarajevu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je u neko doba ta grupa stigla u Višegrad? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, došli smo, ne znam koliko je tačno bilo 
sati, ali stigli smo u Višegrad. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde ste prvo otišli u Višegradu, kada ste stigli u 
grad? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Na ulazu u Višegrad dočekali su nas srpski 
policajci koji su bili pred SUP-om. Derail su se na nas i rekli da idemo ulicom dole i 
da idemo u novi hotel. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad kažete ''zgrada SUP-a'', da li mislite na sedište 
policije? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, tu je policija bila smještena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je čitava grupa otišla sa vama u SUP? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, nismo otišli u SUP, otišli smo u novi hotel. 



 

 
 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je čitava grupa otišla na to mesto? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde se nalazi novi hotel u odnosu na stari most? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Odmah pored starog mosta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li znate kako se zove taj novi hotel? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Znam taj naziv, da su ga tako zvali, ''novi hotel''. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete da nam tačno objasnite gde ste se vi 
nalazili u odnosu na hotel? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ispred hotela, na ulazu u hotel. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li Sudu da objasnite šta se nalazi na ulazu u 
hotel? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ispred hotela je bila samo stanica taksista i mi 
smo bili tu između. Tu smo bili kratko vrijeme i onda smo se smjestili u baštu hotela. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde se nalazi bašta hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Do mosta odmah. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim te grupe, izvinite prekinuo sam, da li ste hteli 
još nešto da kažete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne nisam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim grupe iz Koritnika i Sasa, da li je bilo i 
drugih ljudi na ulici u to vreme? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se nešto desilo dok ste vi stajali ispred hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Tu su nas postrojili da sedimo po dvoje i odvojili 
su jedno tri do čet'ri muškarca da idu u naselje Neževci, rekli su da ima tu naših 
mrtvih da ih treba pokopati. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete na koga mislite kad nam 
kažete ''oni''? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Policajci su nam rekli koji su nas postrojili da 
stanemo po dvoje. Izabrali muškarce i rekli su da idu u naselje Neževci, gdje ima 
mrtvih Muslimana koje treba pokopati. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je bilo, otprilike, prisutno policajaca tada? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bilo je tri, čet'ri. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako su bili obučeni? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Imali su maskirane uniforme. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ovi policajci, da li znate koje su oni bili 
nacionalnosti? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Znam, bili su Srbi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bilo i drugih ljudi srpske nacionalnosti tu u 
tom delu, gde ste vi bili ispred hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike, koliko ih je bilo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno, bilo je puno ljudi koji ulaze i 
izlaze iz hotela. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je neko od ovih ljudi bio naoružan? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, svi su bili naoružani. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete, otprilike, kako su ti ljudi 
bili obučeni? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Imali su, neki su imali uniforme iz bivše 
jugoslovenske armije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je u neko doba neko stigao automobilom? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu u bašti, derali su se i raspravljali gdje da nas 
pošalju. Onda je došlo neko auto i stalo ispred bašte. Iz njega je izašao Mitar 
Vasiljević i rek'o je da nas puste da idemo u naselje Mahalu, u ulicu Pionirsku, u 
napuštene kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ta osoba koju ste spomenuli da se zove ''Mitar 
Vasiljević'', da li je ta osoba bila sama ili je bilo još ljudi sa njim u kolima? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Samo sam njega vidjela. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste ikada drugom nekom prilikom videli tu 
osobu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da Sudu opišete kako ste poznavali tu 
osobu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam ga poznavala lično, al' sam ga poznavala 
iz viđenja i kao djete kad sam išla u osnovu školu, jer je bio poznat kao čovjek, 
alkoholičar, tako smo ga viđali u Prelovu kao djeca kada prođe pored nas. A ima ljudi 
koji su ga dobro poznavali, dok je i konobar bio u Višegradu, tako da sam ga 
prepoznala, znala sam da je to on. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da ste ga znali iz osnovne škole, da li, u 
stvari, možete da nam kažete kolilo godina ste ga poznavali već tada kad ste ga videli 
tog dana 1992. godine? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Dugo godina, jer mi smo išli u osnovnu školu u 
Prelovo, a on je bio od Prelova iz nekog sela, ne znam tačno naziv, pa je prolazio tu u 
Prelovu, dok smo u školu išli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste ga odmah prepoznali kad ste ga videli tog 
dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste onda u martu ove godine zamoljeni od 
istražitelja Suda da pogledate jedan komplet fotografija? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste prepoznali bilo koga sa tih fotografija? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, prepoznala sam Mitra Vasiljevića. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude molim da pređemo na privatnu sednicu i da se 
fotografije stave na grafoskop. 
 
SUDIJA HANT: U redu možemo da pređemo na privatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Svedokinjo VG-101, zamolio bih vas da nam 
opišete najbolje što se sećate, šta je ta osoba, Mitar Vasiljević, imao obučeno tog 
dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Imao je uniformu bivše jugoslovenske armije. I 
imao je na glavi veliki crni šešir i crni mantil. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je imao bilo šta na licu, da pokrije lice? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam kažete šta je on rekao i molim 
vas da koristite tačno one reči koje je on upotrebio, koliko god to možete. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Rekao je da idemo u naselje Mahalu, u ulicu 
Pionirsku, u napuštene muslimanske kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ranije ste spomenuli da su neki drugi ljudi koji su 
bili u tom kraju, vređali, dovikivali uvrede toj grupi. Molim vas da nam kažete šta su 
oni to dovikivali? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Govorili su ''Balije'', psovali su Aliju, državu, 
govorili su nam: ''Gdje su sad Murat i Alija da vas brane''. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su bili prisutni tada i pripadnici srpske 
policije, u to vreme? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bilo pripadnika, takođe i paravojnih snaga? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam opišete koliko god možete, 
automobil sa kojim je Mitar Vasiljević stigao ispred hotela. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam. Automobil nisam vidjela, ne mogu se 
sjetiti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Mesto gde vam je Mitar Vasiljević naložio da 
idete, da li vam je taj kraj bio poznat? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako ste poznavali taj kraj? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Poznavala sam, tu smo imali rođake koji su imali 
kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko često se posećivali taj kraj? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa nisam često. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste u neko doba otišli iz novog hotela i 
krenuli u pravcu Pionirske ulice? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko je vremena proteklo kada vam je 
gospodin Vasiljević rekao da idete u Pionirsku, do momenta kada ste krenuli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Odmah smo pošli u ulicu Pionirsku. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je gospodin Vasiljević rekao bilo šta 
drugo u vezi sa odlaskom u Pionirsku, tada? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je čitava grupa otišla u Pionirsku ulicu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM ― PITANJE: Da li možete, otprilike, da procenite koliko je 
Pionirska ulica daleko od hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam, ali možda jedno petnaestak minuta 
pješke, pješke smo smo išli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi se moglo reći da je grupa nosila sa sobom 
torbe i sve stvari koje je ponela iz Koritnika? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVORb Jeste, sve smo imali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste stigli u Pionirsku ulicu, gde ste prvo otišli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Stajali smo prvo na sred ulice, nismo znali gde da 
idemo. Tako dok smo tu stajali. Mitar je odmah došao, odmah za nama i mi smo se 
htjeli rasporediti, ali bilo nas je puno, možda dve tri kuće. On nas je okupio sviju i 
rekao da se svi smjestimo u jednu kuću, da smo na okupu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako je on stigao tu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Vjerovatno autom. Brzo je stig'o . 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li možete da kažete njegovim rečima šta je to 
rekao grupi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. Rekao je da idemo u Kladanj i da ne 
možemo više skupa živjeti i da izaberemo fine kuće kao što su kod nas, a ne neke 
stare kuće i da ćemo u 18.00 ići za Kladanj i da nas neće niko dirati i dao je jednom 
od muškaraca kao neku potvrdu za sigurnost. Ako dođe samo policija da nas 
kontroliše, da pokažemo lične karte i da se ne trebamo bojati, da nas niko neće dirati. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vas je on uputio u neku određenu kuću u 
Pionirskoj ulici? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, on je stao ispred kuće i rekao da svi uđemo 
u tu kuću. 



 

 
 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li znate ime vlasnika te kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, čini mi se da se, Rade se zvao, nisam tog 
čovjeka poznavala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je poznata škola u Pionrskoj ulici? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da opišete gde se nalazila kuća u koju su 
vas uputili da idete u odnosu na školu u Pionirskoj ulici? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Škola je bila sa desne strane, a kuća je bila na 
levu stranu. To je bilo negdje skoro na početku ulice Pionirske, dole. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste otišli u tu kuću gde su vam naložili da 
odete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo, svi smo ušli u tu kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vi ste pre nekoliko trenutaka rekli da je gospodin 
Vasiljević nekome dao jedan komad papira. Da li ste vi bili prisutni kada se to desilo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, bili smo svi oko njega, on je bio na 
sredini i svima nam je rek'o da se okupimo, da nam nešto kaže. Vidjela sam da je dao 
papir, ali ne znam šta je pisalo na papiru. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li znate ime osobe kojoj je dao papir? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne mogu se sjetiti, ne znam. Jednom od 
muškaraca je dao. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ponovo koristeći njegove reči, ako možete da se 
setite šta je gospodin Vasiljević rekao tom čoveku ili toj osobi kad joj je dao taj 
komad parira? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: ''Kad policija dođe, pokažite taj papir da vam je 
dao Mitar. Samo pokažite ovaj papir policiji i neće vas niko dirati.'' 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste ušli u tu kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je nekog bilo u kući? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije nikoga, nikoga nije bilo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su vrata bila zaključana kad ste ulazili u 
kuću? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta ste prvo uradili kad ste ušli u kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Kad smo ušli u kuću, pošto nas je bilo puno, 
sjedili smo, rasporedili smo se, bilo je tri sobe i svi smo sjedili. Pošto je kiša padala, 
bili smo mokri, neko se i presvuk'o i sjedili smo uglavnom tu u kući. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, sad ćemo da pređemo na sasvim novu temu i možda 
bi bilo dobro da napravimo pauzu. 
 
SUDIJA HANT: Zašto? 
 
TUŽILAC GRUM: Onda ću da nastavim. 
 
SUDIJA HANT: Radimo samo jedan sat, imamo još čitavih pola sata. 
 
TUŽILAC GRUM: Oprostite mislio sam da je pauza u 12.30. 
 
SUDIJA HANT: Ne znam zašto. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi u jednom trenutku pošli da vidite nekog 
od svoje rodbine koji su živeli u tom delu Pionirske ulice? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam ja, ali su dve komšinice otišle ... 
(izbrisano po nalogu pretresnog veća) ... Bili su ubijeni u toj kući. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste ih poznavali? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da živjeli su u Koritniku. Samo što su otišli kad 
je rat poč'o kod sina u Pionirsku, u kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko su, otprilike, imali godina ti ljudi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Imali su blizu šezdeset godina. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li tih dvoje ljudi za koje ste rekli da su išli 
gore, jesu li rekli u kakvom stanju su bili ti ljudi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, rekli su da su ubijeni, čovjek je lež'o na 
kauču, žena ispred peći, ležali su, bili su ubijeni, obadvoje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li bili u stanju da kažu da li su ti ljudi bili 
ubijeni tog dana ili ranije? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Vjerovatno ranije, da su više dana ležali. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da se vratimo sada na kuću u koju ste ušli, da li je 
gospodin Vasiljević ostao kod te kuće u to vreme? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne on je otiš'o. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko dugo je bio tamo, u to vreme? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mislim, nisam razumjela pitanje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li nešto kasnije drugi ljudi došli u tu kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, posle su došli Milan Lukić i još tri sa njim, 
njih nisam mogla prepoznati, ali Lukića sam prepoznala vrlo dobro, njega sam znala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite Sudu kako znate Milana Lukića? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Znam, jer išli smo skupa u osnovnu školu, 
zajedno. On je bio samo jedan razred viši od mene, tako da sam ga dobro poznavala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je još ljudi bilo sa Milanom Lukićem? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Još trojica. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da koliko god to možete, opišete 
svakoga od tih ljudi. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bio je jedan, imao je brkove, kovrdžavu kosu, 
drugi plavi visoki i jedan, najmlađi od njih. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, otprilike, kažete koliko je imao 
godina? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: 19, 20, bio je dosta mlađi od njih. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li ti ljudi bili naoružani? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, svi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam šta se onda dogodilo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Dok smo sedili tako u sobi, oni su upali u sobu. 
Srbi i Milan Lukić udarali su nogama u vrata, otvorili su vrata. Rekli su ''pare, zlato 
sve na sto, kod koga nađemo da je sakrio, biće ubijen'', tako da smo mi sve dali to 
zlato, pare. Drugi čovjek, sa brkovima, rekao je da moramo kod njega u drugu 
prostoriju na pregled, da nas on pregleda da nije neko nešto sakrio, da nije negde u 
džep ušio, sakrio. Kod koga nađe da će biti ubijen il' zaklan, to su govorili, šta ja 
znam. Ako nađemo bilo šta u kući toj, mi ćemo biti krivi da smo mi to ostavili, tako 
da su sve uzeli, opljačkali što smo imali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li pregledali torbe koje ste nosili sa sobom? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, sve su gledali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li ljudi u toj kući u jednom momentu morali da 
skinu odeću da bi ih pretresli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, kao da oni vide da nismo to sakrili negdje, 
da nismo ušili u džep i sakrili. Kao morali se skinuti da oni vide dobro da nije nešto 
sakriveno. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite, molim vas, da li je tada u tom momentu 
neko izveden iz kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, izvedene su dvije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Bez spominjanja imene, jesu li se te žene vratile u 
kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li sa jednom od tih žena razgovarali? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta vam je rekla šta se dogodili dok je bila van 
kuće. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Rekla mi je da je silovana i da neće samo ona 
tako proći i da ćemo sve tako završiti kao i ona, i zašto se nije maskirala da joj se ne 
bi desilo to što joj se desilo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da ponovite zadnji deo svog odgovora. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Rekla je da su je silovali i da su joj rekli da neće 
samo ona tako proći, da ćemo sve doći na red, da ćemo sve proći kao ona i zašto se 
kao nije maskirala, kao nečim namazala po licu, da joj se ne bi desilo to silovanje. 
Druga žrtva mi nije ništa govorila. Nju je Lukić izveo i rek'o: ''Vidi, vidi, gde si ti u 
pola tri, zagrlio je i izveo iz kuće.'' 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li se on sa njom posle vratio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, plakala je, legla je, ali nam nije ništa rekla. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite, otprilike koliko dugo je ta žena bila van 
kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno, ali su se zadržale. Još jednu ženu 
su bili poveli, ali je djete plakalo pa su je vratili sa stepenica. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što su ljudi u kući pretreseni, recite da li je 
iko imao sat kod sebe? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ja mislim da ko je imao sat, da su sve uzeli, jer 
vreme nismo znali, ne znam, ništa nismo znali koliko je tačno sati. Ne sjećam se da je 
neko im'o sat. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li u jednom momentu gospodin Lukić i ta tri 
čoveka otišli iz kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, kad su to uradili, kad su to sve pokupili, 
prvi koji je sedeo do vrata, ne znam ko je, rekli su da niko ne smije napustiti kuću, 
kao da oni idu negde na ražanj, na pečenje, da će se vratiti opet. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada kažete ''ražanj'', da li to znači ''pečeno meso''? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, to je . 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li još, otprilike, da nam kažete koliko dugo 
su gospodin Lukić i ta tri čoveka bila u kući? Koliko dugo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam koliko dugo, ali bili su dosta, dok su 
nas sve opljačkali, dok su nas sviju pregledali i izveli. U glavnom, više je bilo, počeo 
je padati prvi mrak kada su otišli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li, otprilike, da nam kažete koliko je 
vemena prošlo od kada je otišao Mitar Vasiljević, do momenta kada je došao Lukić? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Brzo, možda jedno sat vremena možda i prije, ne 
znam tačno. Brzo, brzo su došli iza Mitra. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se nešto kasnije toga dana, neko od tih ljudi 
vratio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mislite od Srba? Da. Jeste, naveče ponovo, 
ponovo su se vratili, ne znam tačno u koliko je bilo sati, ponovo su se vratili da nas iz 
te kuće, navodno, prevedu u drugu kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite ko se to vratio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Isti četnici koji su bili Lukić, Mitar, čovjek sa 
brkovima, plavi visoki, isti četnici koji su i bili stigli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite ko je iz te grupe razgovarao sa ljudima koji 
su bili iz te kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ljudi koji su, oni su došli pod prozor sa autom i 
počeli su svjetliti sa velikim baterijama pod prozor i na vrata. Prvi ljudi koji su bili do 
vrata, ne znam tačno, ljudi rekli su da govore da pređemo iz te velike kuće u drugu 



 

 
 
 
 
 
 

kuću, da ne moramo nositi stvari, neće nam trebati, čak su rekli ''ne morate ni obuću, 
samo pređite u drugu kuću''. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Prva kuća u kojoj ste bili, jesu li u toj kući tada bila 
upaljena svetla? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisu, bio je mrak. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li vam poznat potok koji teče Pionirskom 
ulicom? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde se nalazi ta druga 
kuća u odnosu na potok? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Odmah pored potoka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste videli tada Milana Lukića, možete li da 
nam kažete gde se on tada nalazio u odnosu na tu kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To je bilo mjesto gde je bilo svijetlo, gde je bilo 
osvijetljenje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je bilo to svetlo? Recite nam, molim vas, gde 
je bilo to svetlo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To je bilo blizu ispred kuće, pored potoka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim tog svetla koje nam sada opisujete, je li tada 
bilo drugog izvora svetlosti? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, imali su baterije s kojima su osvijetljavali, 
kada su izlazili iz kuće morali su da osvijetljavaju sa velikom baterijom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je bio gospodin Vasiljević kad ste ga prvi put 
videli uveče? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ispred vrata velike kuće, gdje smo svi smješteni. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Grum, samo da izbegnemo kasnije tvrdnje da nešto niste 
uradili kako treba, na stranici 54 u devetom redu, videćete na ekranu kako je ona 
opsiala ljude koji su se vratili. Imamo na umu da postoje i određena pitanja u vezi sa 
tim da postoji neko sa sličnim imenom. Možda biste to mogli da razrešite. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Hvala, časni Sude. Gospođo, imam još jedno 
pitanje: recite nam kako se zovu ti ljudi koji su se te noći vratili, ali molim vas da 
nam kažete njihova imena i prezimena? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mitar Vasiljević, Milan Lukić i druge ne znam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ponovo da se vratimo na ovo: gde je stajao Mitar 
Vasiljević kada ste ga prvi put te večeri videli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ispred vrata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li to kuća koja je u Pionirskoj ulici ili pored 
potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: U Pionirskoj, gdje nas je i smijestio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li išta u to vreme njemu zaklanjalo lice? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko ste vi bili udaljeni od njega. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Blizu, morala sam izaći, licem u lice kada izađete 
iz kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da ste hteli, da li ste mogli da ga dodirnete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kolika je bila udaljenost 
od prve kuće u kojoj ste bili i druge u koju su rekli da uđete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Možda 50 metara. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kako je ta grupa išla iz 
jedne kuće u drugu. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno kako smo se nalazili, ko je bio u 
prvoj prostoriji ... Neko je hteo da ponese stvari, neko, tako kako je ko izlazio, tačno, 
ne znam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li ti ljudi išli u gupi ili pojedinačno? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Po jedan, negde možda i po dva. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li u to vreme sa vama bila vaša sestra? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li ona bila u toj prvoj kući gde ste smešteni nešto 
ranije toga dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, svi smo bili skupa. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi išli peške prema toj drugoj kući pored 
potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dok ste išli ka toj kući, možete li da nam kažete da 
li ste videli nekog od tih ljudi koje ste spominjali ranije i, ako jeste, koga? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, videla sam tog čoveka sa brkovima, 
Mitra, plavog visokog i Milana Lukića. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molima vas, možete li da nam kažete prezime tog 
čoveka koga zovete ''Mitar''? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Vasiljević. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da bismo izbegli zbrku, molim vas da kažete 
njegovo prezime svaki put kada ga spomenete. 
 
SUDIJA HANT: Spominjao se neki ''plavi visoki'', mislim da je to čovek sa 
brkovima? 
 
SVEDOK VG-101: Ne. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Grum, vi ste za nekoga rekli da je plav i visok, da li je 
taj čovek imao brkove? 
 
SVEDOK VG-101: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle vi govorite o dvojici ljudi, kada kažete 
''čovek sa brkovima'' i ''visoki plavi'', to su, dakle, dvojica, je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Čovek sa brkovima je imao kovrdžavu kosu, 
smeđu, a plavi je bio bez brkova, plavu kosu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam tačno opišete na kom mestu je 
stajao Mitar Vasiljević kada ste ga tada videli. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ispred vrata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li tačno da nam kažete o kojoj sada kući 
govorite? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: O velikoj kući gde smo bili smješteni. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li ga te noći u nekom momenti videli na 
nekom drugom mestu? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je bio tada? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mesto gdje je svijetlo bilo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde ste se vi nalazili u momentu kada ste ga videli 
tamo gde je bilo svetlo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mesto gde smo pobegle, iza šupe. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko ste daleko bili od njega kada ste ga 
videli kod tog svetla? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jedno 15, 20 koraka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam opišete kako ste pobegli. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Kad smo izlazili iz kuće, pošto mi je žrtva rekla, 
koja je silovana, da su joj rekli kad se vrati da ćemo sve tako proći, onda sam mislila 
da su se vratili isto to da rade. Nisam nikada ni pomislila da mogu nešto uraditi, da će 
nas pobiti, odlučila sam pobjeći pa nek me i ubiju. Nisam bila sigurana da li mogu, ali 
sa rešila da pokušam sa pobjegnem samo da im ne padnem u ruke. Nije me bilo strah 
smrti, bilo me je strah samo da im ne dopadnem u ruke, bilo me je strah silovanja. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde vam je tada bila sestra? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sestra je bila odmah iza mojih leđa. Ja sam se 
bacila iza šupe, sestra je odmah iza mene, čula sam je, ali sam se bojala da me ne 
primjete, ispred mene. Mogli su doći da nas uhvate ponovo. Mi smo se bacile iza 
jedne šupe tu, u potoku možda jedno pet minuta. Onda smo pobjegle potokom i u 
šumu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pre nego što ste pobegli, jeste li mogli da vidite 
nekog iz grupe ljudi iz Koritnika kako ulaze u tu kuću pored potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam mogla videti kuću, videla sam samo taj 
prostor gde je bilo svjetlo i gdje su stajali, a ulaz u kuću i kuću nisam mogla vidjeti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde je ta šupa tačno u 
odnosu na kuću pored potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To je na lijevu stranu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko daleko, otprilike? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno, jer nisam prilazila toj kući, ne 
znam koliko je bila udaljena. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, otprilike, kažete koliko je bila 
šupa od velike kuće, dakle od kuće u kojoj ste najpre boravili. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. Kratka je bila relacija između šupe i te 
kuće. Ne znam tačno koliko, ali kratko je bilo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko dugo ste ostali iza te šupe? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nismo dugo, jer smo se bojale da nas nisu 
primjetili, da nas ne uhvate ponovo. Možda pet minuta. Nismo znale na koju stranu 
da bježimo. Gdje da krenemo, bili su oni. Nismo mogle proći ni kroz Višegrad, nismo 
znale gdje ih ima, kuda možemo ići, tako da smo išle jedno vrijeme potokom. Sve, 
vodom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kad ste išle potokom, možete li da nam kažete 
kojim pravcem ste išle tim potokom? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Išle smo pravcem potoka, pravo, ne znam tačno 
koliko, ali smo išle skroz pravo, potokom. A bila je, potok je bio mračan i kiša je 
padala kud smo išli, nismo se mogle orijentisati kuda da idemo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dok ste išli niz potok, da li ste išta čule? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Kad smo izašle iz potoka, bilo nam je važno da 
pobjegnemo samo u šumu, u šumu, dalje. Čule smo pucnje da dolaze iz pravca te 
kuće, iz kuće pored potoka. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li, otprilike, da nam kažete koliko dugo ste 
čule te pucnje? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Čule smo dok smo bježale. Onda smo mi mislile, 
pošto tu gdje je to osvjetljenje, da kako izlaze iz te velike kuće. Pošto sam čula 
pucnje, mislila sam da ih ubijaju. Kako izlaze jedno po jedno, mislila sam, da ih tu 
ubijaju, gdje je svjetlo, gdje je prostor bio osvjetljen. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od mesta gde ste tada stajali, da li ste mogli da 
vidite kuću pored potoka ili možda šupu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. Nisam mogla ništa vidjeti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li čuli bilo šta drugo osim tih pucnjeva? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, samo pucnje smo čuli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li u jednom momentu uspele da pobegnete na 
sigurno? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bježale smo, cjelu noć smo lutale po šumi. 
Nismo znale gdje da idemo, nismo poznavale to područje, nego smo išle što dalje da 



 

 
 
 
 
 
 

pobjegnemo u šumu, jer nam je u tom momentu šuma bila najsigurnija, kao da se 
možemo sakriti u šumi. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, mogu li sada da predložim pauzu. 
 
SUDIJA HANT: Svakako, nastavljamo u 14.30.  
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA HANT: Izvolite, gospodine Grum. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li me čujete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Čujem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada govorim o prvoj velikoj kući u koju ste otišli 
prvo tog dana. Osim ljudi koje ste vi opisali za nas u vašem svedočenju, da li je još 
neko došao ili ušao u kuću tog dana? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Što se tiče ulaznih vrata u tu kuću, možete li tačno 
za Pretresno veće da opišete gde se ta vrata nalaze? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Negde na sredini. Znam da su otišli negde na 
drugi sprat. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da da ponovite odgovor zato što 
prevodioci ne mogu dobro da vas čuju. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ta vrata se nalaze negde na početku kuće. Znam 
da smo otišli na sprat, da imaju stepenice. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je ulaz sa strane kuće okrenut na Pionirsku 
ulicu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ta grupa u kojoj ste bili, da li su svi ljudi bili u 
kući ili su bili i van kuće, tokom tog popodneva? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bilo je u dvije kuće do nas, bila je jedna žena. 
Ista kuća pored nje bila je jedna porodica, tri člana, dvije žene i jedno dijete. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od te grupe ljudi sa kojom ste vi bili, da li su neki 
ljudi iz te grupe bili ispred kuće kada je Milan Lukić stigao? Da li me čujete? Da li 
me čujete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Čujem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da ponovim pitanje. Kada je Milan Lukić došao u 
kuću, prvi put, da li je iko iz te grupe ljudi iz Koritnika ili Sasa bio izvan kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste bilo je koje su živele u Pionirskoj. U jednoj 
kući je bila jedna žena, u drugoj kući bila je moja rođaka koja je udata tu u Mahalu, sa 
svekrvom i sa svojim djetetom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim ljudi koji su tu živeli, ja vas molim da nam 
kažete za tu grupu sa kojom ste vi toga dana došli, da li su neki od tih ljudi bili izvan 
kuće? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Svi smo bili tu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste svi bili tu u kući? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Hvala. Časni Sude, ja molim da se dokazni predmet 
P17-3 stavi na grafoskop u Sarajevu i da se kopija ovog predmeta zbog svedoka 
obeleži P17-3-101. Svedokinjo VG-101, ja ću da vas zamolim da ovu fotografiju 
obeležite. Molim vas da prvo uzmete olovku koju imate i da napišete broj 101 u desni 
donji ugao fotografije. U beli okvir fotografije. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: U desni? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znači donji deo fotografije, u sredini, u taj beli deo, 
beli okvir fotografije. Molim vas da se orijentišemo i mi i vi i da napišete ''Pionirska'' 
na ulici, ako se na toj fotografiji vidi gde se nalazi Pionirska ulica. Hvala vam. Sada 
ću da vas zamolim da nacrtate crtu tamo gde je išao potok i da napišete reč ''potok'' na 
tom mestu. Molim vas da povučete crtu duž potoka, tako da se ta crta vidi na 
fotografiji. Molim vas da napišete reč ''potok'' isto. Ako ta olovka ne radi, onda molim 
da svedokinji pomognete ... 
 
SUDIJA HANT: Možda bi bilo bolje da se upotrebi druga vrsta olovke. 
 
TUŽILAC GRUM: Molim da sekretar vidi da li je obeležena stvarno fotografija 
koju ćemo moći da vidimo kad nam se vrati dokazni predmet. 
 
sekretar: Da, vidi se trag gde je obeleženo. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Hvala vam. Sada, svedokinjo, molim vas da 
nacrtate krug i da u taj krug napišete ''MV-1'' na mestu gde se nalazio gospodin 
Vasiljević prvi put kada ste ga videli tog dana u Pionirskoj ulici.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da stavite broj ''1'' na kuću koju ste vi 
nazvali ''velika kuća'', to je ta prva kuća gde ste vi otišli u Pionirskoj ulici. Molim vas 
da taj broj jedan napišete na krovu kuće.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da stavite broj ''2'' na kuću koju ste 
spomenuli kao ''kuću pored potoka'', znači na kuću u koju su odvedeni ljudi te noći.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I na kraju vas molim da napišete broj ''3'' na krov 
šupe koju ste spomenuli, šupe iza koje ste se sakrili. Hvala vam.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada obeležite ''MV-1'' na mestu gde ste ga prvi put 
videli.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da sada napišete ''101'' na mestu gde ste 
se vi nalazili kad ste ga prvi put videli. I molim vas da nacrtate jednu crtu između ta 
dva mesta.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da ste ga drugi put videli uveče. Molim 
vas da stavite jedan krug i da u taj krug upišete ''MV-2'', na mestu gde ste videli 
Gospodina Vasiljevića.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I molim vas da napišete broj 101 na mestu gde ste 
se vi tada nalazili. I molim vas da ta dva mesta povežete jednom crtom.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Spomenuli ste da ste gospodina Vasiljevića videli i 
treći put. Molim vas da napravite krug i da napišete ''MV-3'' na mestu gde ste ga 
videli tog puta i molim vas da napišete broj 101 na mestu gde ste se vi nalazili kad ste 
ga videli tog puta i molim da ta dva mesta povežete crtom.  



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vi ste tokom vašeg svedočenja spomenuli da je 
bilo i jedno svetlo. Molim vas da nacrtate krug i da u krug napišete slovo ''S'' na 
mestu gde se nalazilo to svetlo. I molim vas da nacrtate strelicu i pokažete u kom 
pravcu je sijalo to svetlo.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I na kraju vi ste nam govorili o mestu gde se nalaze 
vrata, molim vas da nacrtate strelicu sa one strane kuće gde su se nalazila vrata, taj 
ulaz u kuću gde se nalazio.  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Hvala vam, svedokinjo VG-101, to je sve što sam 
želeo da obeležite na toj fotografiji i molim da se ta fotografija skloni sa grafoskopa. 
 
SUDIJA HANT: Ne želim da predložim da je možda potrebno da se dodatno obeleži, 
pošto ima zabune kad su u pitanju svedoci, u koju od te dve kuće su bile smeštene 
žene. Imamo svedoka 77 koji je stavio inicijale ''JM'' na jednu kuću, a istražitelj je 
zaokružio druge dve kuće. Možemo da se složimo da je jedna od te dve kuće bila u 
vlaništvu te porodice ili moramo da izvedemo dodatne dokaze u vezi sa tim? 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude mislim da će da bude nedoslednosti, pa moramo da 
se oslonimo na sećanje svedoka. Jedan od svedoka je živeo u tom kraju i Sud će 
morati da odluči na šta će više da se osloni. 
 
SUDIJA HANT: Ako će da bude više zabuna, onda ne treba ni mi tome da 
doprinosimo. Ja sam zbunjen o kojoj kući govorimo. 
 
TUŽILAC GRUM: Da jasno mi je da tu postoji nekakva nedoslednost, časni Sude. 
Ja bih voleo da uvedem dokazni material 17-101 u spisak. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet da li imate neki prigovor? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, nemam nikakav prigovor. 
 
SUDIJA HANT: U redu, mi ćemo da pogledamo taj dokument kada se vrati 
predstavnik Sekretarijata Suda i mi ćemo to šta je obeleženo da prebacimo na naše 
kopije ili ćete vi da nam dostavite već obeleženu kopiju? 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM: Da, časni Sude. Hvala vam. Ovo je dokazni predmet P17-3-101. 
Ja takođe želim da predložim dokazni predmet broj 67, to je spisak imena. Prve dve 
strane su na engleskom, a na poslednjoj strani se nalaze imena kao i podaci o tim 
ljudima i to je na BHS. 
 
SUDIJA HANT: Znači to su imena osoba koja su se nalazile u toj kući, kada je kuća 
zapaljena? 
 
TUŽILAC GRUM: Da i to može ovaj svedok da potvrdi. 
 
SUDIJA HANT: Hvala. Gospodine Domazet, da li imate neki prigovor? Znam da je 
oko ovoga postignut dogovor. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, Časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: U redu, to će da bude dokazni material P67. Molim da se strana 3 
ovog dokumenta stavi na grafoskop u Sarajevu, tako da svedok može da vidi taj 
dokument. Da li će to moći tako da funkcioniše? 
 
TUŽILAC GRUM: Da, rečeno mi je da će moći. 
 
SUDIJA HANT: U redu, onda vam verujem na reč. Ja mislim da sada tehnika 
razmatra da li je moguće, da li možemo da stavimo na grafoskop, a da ga svedok 
tamo vidi? 
 
TUŽILAC GRUM: Možemo. Postoji, takođe, mogućnost da faksom pošaljemo taj 
dokument u Sarajevo, pa ćemo možda na taj način da to uradimo. Mislim da je ovo 
brže. 
 
SUDIJA HANT: Da li možemo u međuvremenu nešto drugo da uradimo dok se to ne 
ispravi? 
 
TUŽILAC GRUM: Ja možda mogu da se predomislim u vezi sa ovim dokaznim 
predmetom. To će da bude pod pečatom, a tu ima nekih geografskih informacija koje 
mogu da identifikuju svedoka. 
 
SUDIJA HANT: To će da bude dokazni material P67 i biće pod pečatom. Možete da 
sednete i sačekaćemo da čujemo samo informacije iz tehničke kabine. Da, izgleda da 
će to da funkioniše i molim da se strana 3 stavi na grafoskop. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospođo 101, dokazni predmet 67, strana 3 
dokumenta se stavlja na grafoskop. Vi bi treba da vidite taj dokument koji je na 
ekranu. Da li možete da pročitate taj dokument koji je pred vama? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću da nam kažete imena žrtava te noći, kojih 
se vi sećate. Zamoliću da nam ne govorite ime osobe i vaše srodstvo sa tom osobom. 
Želim da sada samo pogledate imena, a ja ću onda da vas pitam da li prepoznajete 
imena tih ljudi. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To su ljudi muslimanske vjeroispovjesti. Jedna 
familija i rođaci.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta možete da nam kažete o ovih četrdesetak imena 
u osnosu na 14. jun 1992.godine? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu da kažem da su bili svi skupa u toj kući, 
gdje smo trebali da odemo. Svi smo bili skupa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ti ljudi bili u grupi sa kojom ste vi išli iz 
Koritnika sve do Pionirske ulice? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bili smo svi, umjesto onih što su nam se 
pridružili u Sasama, pet drugih ljudi. Ovi smo svi bili na okupu i ove dve porodice što 
sam rekla da su nam se pridružili u Pionirskoj ulici koji su bili, oni su bili u svojoj 
kući, a mi ostali smo bili u jednoj kući. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ti ljudi od broja 1 do 48 bili u toj grupi 
ljudi koji su premešteni u tu kuću pored potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je većina ljudi sa ovog spiska sa vama u 
srodstvu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste videli ikoga sa ovog spiska posle 14. juna 
1992.godine? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam videla, svedok VG-08, svedok VG-013, 
VG-018, VG-084, VG-078. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od tih četrdeset osam imena koje ste pročitali, da li 
ste ikoga od tih ljudi videli posle 14. juna 1992. godine? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koga ste od tih ljudi videli posle 14. juna. Kažite 
nam njihove brojeve. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mislite muškarce, ili ... 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Mislim, vi ste upravo pogledali jednu listu sa 
brojevima od 1 do 48, ako treba da pogledate ponovo, daćemo vam, tako da možete 
ponovo da vidite listu. Dakle, od tih 48 imena koja su pred vama, jeste li vi nakon 14. 
juna, dakle od 15. juna pa do današnjeg dana, da li ste ikada vi videli neke od tih 
ljudi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koje ste ljude sa te liste videli. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Videla sam 6. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li završili sa pregledom čitave liste? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, 6 broj. A svedok VG-18, ne mogu da ga 
vidim na listi pod kojim je brojem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle, sa ostatka te liste, osim broja 6, te ljude 
nikada više niste videli nakon te noći 14. juna 1992. godine. Je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. Nikada više. 
 
TUŽILAC GRUM: Hvala, Časni Sude, ja više nemam pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Hoćemo li da saznamo gde je videla broj 6? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Čini mi se da je došlo do greške na listi, radi se o ovoj 
svedokinji. 
 
SUDIJA HANT: Hvala.Gospodine Domazet, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala, Časni Sude. Dobar dan, gospođo VG-
101. Ja vas molim da odgovorite na moja pitanja. Ja bih počeo od početka, od jutra 
14. juna 1992. godine kada ste sa ovom grupom krenuli iz vašeg sela. Da li se sećate 
koji je to dan u nedelji bio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bila je nedelja. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Kada ste neposredno razgovarali o 
tome sa Srbima koji su došli da vam kažu da je organizovan odlazak, razumeo sam da 
ste i vi shvatili da je taj čovek govorio da se radi o odlasku na određeno vreme, da se 
nadate i vi i da ćete se vratiti u vaše selo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je to šta je taj čovek govorio bilo u 
formi naređenja ili da vam preporučuje da treba da odete tim konvojem, jer mogu 
doći drugi Srbi i mogli da vam nanesu nevolje? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesu, bilo je naređenje da moramo ići da nam ne 
garantuju slobodu i da drugi vrše pritisak na njih da moramo napustiti selo. Kao oni 
će nam pričuvati neke naše lične stvari dok se mi ne vratimo, a mi da moramo 
napustiti selo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dobro, to kad kažete da morate napustiti 
selo, da ne garantuju za vašu bezbednost, odnosno sigurnost u odnosu na lica koja bi 
u međuvremenu mogla da dođu u selo, tako sam ja razumeo, je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste se tog jutra 14. juna 1992. godine 
kretali i u koloni išli ovim putem prema Višegradu, da li ste vi išli slobodno bez 
straže ili pratnje ili ste išli pod nekom stražom ili prinudom? Da li je bilo neke 
prinude u odnosu na to? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Išli smo sami do mesta Greben, onda je sa nama 
staj'o neki čovjek po imenu ''Milorad'' kojeg su zvali, imao je nadimak ''Mićun''. On je 
staj'o sa nama neko vrijeme, onda je rek'o da ne može više i ne smije više sa nama 
stajati, da se on mora vratiti kući, tako da smo dalje išli sami. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ako vas potpuno razumem, vi ste 
potpuno sami išli u koloni do mesta Greben i da vam se tu pridružio taj Milorad, 
Mićun, da je neko vreme išao sa vama, da je rekao posle da ne može i da se on vratio, 
a da ste vi nastavili sami. Je l' tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da, jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je, gospođo, taj Milorad, Mićun, po 
prezimenu, možda, Lipovac? Da li ste čuli moje pitanje ili da ga ponovim? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, nisam čula do kraja. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je možda prezime tog Milorada, 
Mićuna, možda Lipovac? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, ne mogu se sjetiti prezimena. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Putem kojim ste išli, niste naišli na 
autobus koji je, po obećanju ovih ljudi, trebalo da sačeka, ali vas je, ipak, jedan 
autobus sa ljudima iz Vlahovića pretekao i nastavio ka Višegradu. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je sa vama bila jedna žena po imenu 
''Saha'' ili ''Seha'', koja je sa vama krenula, ali je ostala, jer nije mogla da izdrži put? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, bila je. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to ta osoba za koju ste govorili da je 
zaostala i da je otišla tim autobusom. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, to je ta osoba. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Te ljude koji su otišli tim autobusom i ta 
osoba koju ste poznavali kada ste stigli u Višegrad, niste zatekli, odnosno niste videli, 
kako ste bar do sada rekli. Da li ste čuli moje pitanje? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, nisam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste po dolasku u Višegrad videli ove 
ljude i ovu ženu o kojoj smo govorili, u samom Višegradu, ili nisu više bili kada ste 
vi stigli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nismo ih viđali. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Za ovu ženu ste čuli kasnije da je stigla do 
Kladnja?  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ispred hotela ste videli srpske policajce i 
rekli ste da nam da su bili u maskiranim uniformama? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li su to bile plave policijske uniforme ili 
braon maskirane, kakve su obično vojne? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Maslinasto, čini mi se. U zelenim bojama. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste, ne govoreći ko, ''smestili nas u 
baštu hotela''. Ko vas je smestio u baštu hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ti koji su nas zaustavili ljudi, rekli su da se 
sklonimo ispred hotela, pošto smo stajali na ulici, da uđemo u baštu, tu nećemo 
smijetati. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je u neposrednoj blizini bilo sedište 
Crvenog Krsta u Višegradu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam, nisam išla u Crveni Krst. Ne znam gdje 
se nalazi. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste čuli da neko iz grupe traži Crveni 
Krst, ili da u opšte razgovaraju o Crvenom Krstu, da li radi ili ne radi i zbog čega ne 
radi, ako nije radio? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sjećam se na početku, policajci koji su nam 
govorili da idemo Jondžom kao da idemo pred Crveni Krst, međutim mi nismo vidjeli 
nikakav Crveni Krst, niti nas je neko uputio u Crveni Krst. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko ste dugo ostali na tom mestu, ispred 
hotela i u bašti hotela? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, ne znam tačno vrijeme, ali bili smo, dok su se 
oni dogovarali gdje će nas smijestiti, da li da idemo na Bikavac, dok su se oni 
raspravljali gdje da idemo, onda su nas provocirali, psovali, govorili na nas tako da 
mi nismo smijeli ni gledati, nego samo dole pred noge. Ne znam tačno vrijeme, ali 
bili smo ... 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad kažete, gospođo, ''oni'', mislite na 
policajce koji su bili ispred? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da, koji su bili tu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Posle malo, kako ste malo pre rekli, došla je 
osoba koju ste identifikovali kao ''Mitar Vasiljević''? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste da je došao kolima i da mislite da je 
bio sam u kolima. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Vidjela sam njega da izlazi i nisam nikog više 
vidjela. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, iz toga možemo zaključiti da je on 
bio osoba koja je vozila kola? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, pretpostavljam da jeste, jer je odmah 
izašao sa ove ljeve strane auta. Verovatno je bio sam i on je vozio auto. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pitali su vas, čini mi se, ponovo ću vas pitati, 
da li se sećate kola? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne nisam, ne mogu se sjetiti kakva su bila kola. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Opisali ste šta je imao na sebi i da je imao 
pantalone u SMB uniformi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate šta ste izjavili istražitelju 
Suda u vezi sa ovim istim događajem? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da je imao crni šešir na glavi, crni mantil i 
sjećam se da je imao lančic, veliki, sa krstom na vratu, da je bio izbačen preko nošnje, 
preko uniforme. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se da li je bio veliki krst, koliko 
veliki, možete li da kažete? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bio je veličine možda jednog kažiprsta. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kažiprsta po dužini prsta? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, po dužini. Bio je kao na, što sam pričala. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle krst dužine prsta po dužini, je li tako 
mogu da vas razumem? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se da ste tada rekli da je imao 
maskirnu uniformu, a ne sivu? Maslinastu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Rekla sam uniformu od bivše armije da je imao i 
mantil preko. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li mogu da razumem da je i mantil bio 
vojni, od bivše vojske? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, mantil nije bio vojni. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste, gospođo, objasnili da ste ga 
identifikovali kao ''Mitra Vasiljevića'', rekli ste da ga lično niste poznavali i da ste ga 
znali iz viđenja? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, viđala sam ga. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A posebno da ste ga viđali kad ste pohađali 
osnovnu školu u Prelovu, da je često prolazio tim putem. Je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Njegova žena je radila tu u jednoj radnji u 
Prelovu, mi smo tu išli u osnovnu školu, tako sam ga viđala i poznavala u Prelovu. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jeste li ga i tada kad ste ga viđali, viđali da 
ide pešice ili kolima?  
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pješice. Žena je išla ispred njega uvjek, a on je 
iza nje išao, tako. Sjećam se da je i tada imao, da je nosio crni šešir na glavi. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko je to, otprilike, godina pre ovoga o 
čemu ste svedočili, dakle, pre 1992. godine? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa, to je završna osnovna škola, osmi razred, 15 
godina. Ja sam išla u osnovnu školu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, to je bilo nekih osam, devet godina 
pre ovoga o čemu sada svedočite, je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kažete da je ta osoba koju ste identifikovali 
kao ''Mitar Vasiljević'', rekao da možete otići u Pionirsku ulicu, da tamo ima praznih 
kuća i da je posle toga cela kolona bez ikakve pratnje i bez njega otišla ka Pionirskoj 
ulici. Je li tako? Je li cela kolona došla do Pionirske ulice bez ikakve pratnje, je li 
tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. Niko nas nije pratio, sami smo otišli. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste, najpre, razgovarali sa jednom 
ženom i da vas je ona uputila u neku kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesmo, jedna žena je izašla iz kuće i da idemo u 
kuću pored potoka. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li da ponovite, nismo vas dobro čuli? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Mogu. Jedna žena je rekla da se sklonimo sa 
ulice, da ne možemo tu stajati, da idemo u kuću pored potoka. To je bila kuća od 
jednog čovjeka, a njegova sestra je bila isto tu sa nama u koloni. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad kažete to je bila, mislite na kuću pored 
potoka u koju su vas upućivali? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko je ta kuća bila udaljena od kuće u 
koju ste se konačno smestili? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Možda jedno 50 metara, ne znam tačno, ali blizu 
su bile jedna do druge. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Danas ste, gospođo, rekli da je pet minuta 
posle vašeg dolaska grupe, vaše, znači, u Pionoirsku ulicu, došao Mitar Vasiljević 
kolima. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, jer smo mi već pošli ka toj kući, onda je 
Mitar doš'o. Nisam videla kola, vidjela sam njega ispred vrata velike kuće. Rek'o je, 
''vratite se svi ovamo da vam nešto kažem. Dođite svi u jednu grupu'' oko njega da se 
okupimo, da nam on može reći da mi više skupa ne možemo živjeti, da moramo ići u 
Kladanj. Kad dođemo u Kladanj ... 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Izvinjavam se, to ste rekli, to ste rekli već 
jutros. Moje pitanje je bilo samo trenutak kada je on došao, kažete da niste videli 
kola, na osnovu čega zaključujete da je došao kolima? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa verovatno, došao je brzo iza nas. Kola nisam 
vidjela, jer nisam sa te kuće mogla vidjeti gore ulicu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad kažete ''vratite se'', da li je on bio iznad, 
više od vas, ka školi prema Pioniskoj ulici, a kolona prema gradu ili obrnuto? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: On je bio ispred velike kuće, a ja sam pošla u 
pravcu te kuće prema potoku, gde će kasnije biti ubijeni, nisam došla do nje nego nas 
je on vratio. Rekao je: ''Svi se morate smjestiti u jednu kuću, da ste na okupu.'' 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ako vas dobro razumem, on je bio 
više od vas, dakle prema školi, u tom trenutku? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, on je bio ... Škola je na desnu stranu, a on je 
bio tačno ispred velike kuće. A ja sam pošla u pravcu kuće pored potoka, onda smo se 
vratili u tu veliku kuću, gdje je Mitar stajao. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Mislim da ja ovo neću insistirati, mislim da 
nije posebno bitno. Da li ste ikada, nekom drugom prilikom, videli Mitra Vasiljevića 
da je vozio automobil? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, nikada. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate koje je to doba dana bilo, 
koliko je sati bilo kada ste se smestili u kuću? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno koliko je sati bilo, ali znam da je 
dugo vremena prošlo dok smo došli u Višegrad i dok smo se smjestili u Pionirsku. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada je došla grupa u kojoj ste prepoznali 
Milana Lukića i opisali ste još trojicu sa njim prisutnih, ta grupa koja je opljačkala ... 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U vašoj izjavi istražitelju rekli ste da je to 
bilo oko 18.00. Da li je to tačno? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, nisam tačno rekla vrijeme, ali su došli brzo 
iza Mitra Vasiljevića. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Upravo ste rekli ''kasno po podne, negde oko 
18.00, u kuću je ušao Milan Lukić i još trojica.'' 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, rekla sam možda napustili, više kad je bilo 
predveče, kuću. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ja vam kažem šta stoji u vašoj izjavi 
istražitelju, a vi mi kažite da li je to tačno ili nije. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne mogu reći koliko je bilo sati. Ne znam tačno 
koliko je bilo sati. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste danas da je ta grupa otišla negde 
pred prvi mrak ili oko prvog mraka. Da li je to tačno? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: To jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Od tog njihovog odlaska pa do ponovnog 
dolaska, da li možete tu da odredite koliko je vremena prošlo? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne mogu ni tu. Bio je mrak, nije bilo svjetla, tako 
da smo sedeli u mraku. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Moram da vas ponovo podsetim, da vidim da 
li je to tačno šta stoji u izjavi pred istražiteljem, da oko ponoći, da se ova grupa 
vratila. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pretpostavljam da je bilo oko ponoći, jer sam 
cjelu noć bježala po šumi, da je dugo, dugo trebalo da bi bila zora, da bi svanulo. To 
sam rekla, otprilike, da sam pretpostavljala da je 23.00, 24.00, ali ne znam tačno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li znate da li je ta grupa došla kolima? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam vidjela, ali sam čula kola, da su se 
parkirala pored kuće. 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Tada je došla ista grupa četnika koja vas je 
popodne opljačkala i ova osoba za koju kažete da je bio ''Mitar Vasiljević'', je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Na fotografiji koju ste obeležili maločas, 
obeležili ste sva mesta na kojima ste se vi nalazili i na kojima ste videli to lice koje 



 

 
 
 
 
 
 

ste identifikovali kao ''Mitar Vasiljević'', takođe ste pokazali mesto, šupu, iza koje ste 
pobegli i sakrili se. Je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pokazali ste mesto sa koga ste videli to lice 
označeno kao ''Mitar Vasiljević'', ovde, po treći put, treći put tog dana i obeležili ste 
sa ''MV-3'', je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je to bilo, dakle, to vaše viđenje sa tog 
mesta u vreme kada ste se kretali u ovoj koloni iz koje ste pobegli, ili ne? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, kada sam izlazila iz velike kuće i išla 
prema kući, prema potoku. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Znači, tada kada se cela kolona kretala ka 
kući Omeragića? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, ta šupa, onda jedan dio gdje su oni stajali, 
ne znam tačno šta je, samo znam da je bilo natkriveno, imalo je krov i bilo je 
osvjetljeno, sve svjetlo. Velike baterije su koristili, osvjetljavali. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To kad govorite, govorite o toj kući 
Omeragića koja je izgorela, pretpostavljam na tu kuću mislite da je bila osvetljena? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, govorim prostor gdje sam ja pobjegla, za 
šupu, prostor ispod šupe gdje je bilo osvjetljeno. Kuću nisam mogla vidjeti sa tog 
mjesta. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je niste mogli videti, jer prema onome 
šta ste nacrtali, svetlo je bilo upravljeno u pravcu gde ste dolazili i u pravcu ove druge 
kuće preko puta? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste bilo je svjetlo prema toj kući, ali ja je nisam 
mogla vidjeti. Znači bio je osvjetljen prostor da možemo otići u drugu kuću. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I sa tog prostora kojim ste išli, sa koga ste 
negde, otprilike na sredini tog prostora, videli osobu koju identifikujete kao ''Mitar 
Vasiljević'' po treći put, sa tog mesta. Je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I sa tog mesta i pretpostavljam vaša sestra 
koja je bila odmah, kako kažete, iza vaših leđa, ste pobegli ulevo i sakrili se iza šupe 
koju ste obeležili pod rednim brojem 3. Je li tako? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pretpostavljam da je mali objekat, da li je šupa, 
ili nešto je bilo. Pretpostavljam da je šupa, mali je objekat bilo. Mi smo se bacile iza 
te šupe. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, u svakom slučaju objekta koji ste 
obeležili brojem 3 na slici, da li je bila šupa ili neka manja kuća, nije mnogo bitno. Je 
li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je još neko pokušao da sa vama 
pobegne na tu stranu, kada ste vi to učinili. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam znala čak ni da li je moja sestra iza mene, 
dok se nije bacila. Nismo se dugo zadržavale. Nisam vidjela nikog drugog iza nas, jer 
otišle smo odmah brzo, sa tog mjesta .. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li me čujete ... 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Čujem. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Zato što nisam čuo kraj vašeg odgovora, 
pretpostavljam da je došlo do prekida. Prema ovoj fotografiji koju ste obeležili danas 
na Sudu, proizilazi da ste sa tog mesta do ove kuće pretrčali prostor, otprilike ili 
najmanje desetak metara. Da li se slažete da toliko ima od te zgrade do ovog mesta 
koje ste obeležili kao mesto gde ste. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, ne znam koliko, ali sjećam se da sam jedan 
dio pretrčala i da sam se tek onda bacila. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I tu ste sa sestrom ostali jedno kraće vreme, 
rekli ste jedno pet ili 10 minuta. Je li tako? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bilo je još do potoka, ne znam tačno još da se 
spustimo. Znam da je bio brijeg, znam da je bila neka voda velika u koju smo se 
uvalile. Jedno pet, 10 minuta smo bile, nismo znale gdje da krenemo na koju stranu. 
Onda smo odlučile da idemo u pravcu gdje dolazi potok. Da idemo potokom. To nije 
bio veliki potok. To je mali, mala količina vode je proticala nešto. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Tim potokom ste išli, na koju stranu potoka? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Išle smo, sjećam se početka, uz duž potoka, onda 
smo, ja mislim, na desnu stranu u šumu. Samo da zađemo u šumu. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, od potoka desno, jer bi levo bilo 
prema gradu, je li tako? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, a desno znam da smo prošle, bile su bašte, 
ograde velike koje smo morale preć', pa smo tek onda u šumu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A, u šumi ste bili u vreme kada ste čuli neku 
buku, pucnjavu ili detonaciju? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Pa to je već bilo negde na početku šume kad smo 
čule pucnjavu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko je udaljena ta šuma, odnosno koliko 
vam je trebalo da dođete do te šume? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne znam tačno koliko vremena, ali to je bilo dok 
su verovatno svi prešli iz velike kuće, pokušavali izbjeći kroz prozor, tad su pucali. 
To je bilo tad kad smo mi čule pucnjavu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je to bila pucnjava ili vatra, eksplozija, 
jer niste mogli sa tog mesta da vidite, kako kažete? Kakav ste osećaj imali o čemu se 
radi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ja, koliko sam mogla čuti, noć je, kao 
pojedinačna pucnjava, jer mislila sam da kad su svi izašli tu pred osvjetljeni prostor 
da ih ubijaju, kao jednostavno streljanje. Jednog po jednog, da su ih tu postrojili i da 
ih tako ubijaju. Imala sam tu sliku, tu pretpostavku kad sam čula te pucnje. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Niste ni na koji način osetili da se radi o 
požaru. Po vatri, dimu ili bilo čemu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Nisam mogla čuti to. Nisam vidjela dim, samo 
sam čula tu pucnjavu, jer nismo se smjele zadržavati, bježale smo sa tog mjesta, samo 
da pobjegnemo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste gledali malo pre spisak ljudi koje 
ste označili da su tom prilikom bili sa vama, negde na dnu tog spiska stoji ime ''Mujo 
Jašarević'' iz Sasa, da li se sećate te osobe? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Sjećam, on nam se pridružio u Sasama i još dvije 
tri, još dve žene, oni su bili iz Sasa, oni su nam se pridružili u mestu Sasama. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je taj Mujo bio sa vama u ovoj kući do 
izlaska iz ove kuće, da li se toga sećate? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Da bio je. I on je baš dobro poznavao Mitra 
Vasiljevića. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste sigurni da je njegovo prezime 
''Jašarević'', nije li možda ''Halilović''? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bio je Mujo, Alija Jašarević. 
 
SUDIJA HANT: Mislim da smo izgubili zvuk za trenutak. Molim vas, gospodine 
Domazet, da ponovo postavite pitanje. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Moje pitanje je bilo da li je taj Mujo 
Halilović, a ne Jašarević. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, u pravu ste, Halilović, a Alija Jašarević ... I 
dvije žene koje se prezivale Veljić i još jedna žena koja se prezivala kao mi i moja 
porodica koja je nastradala. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vi ste rekli da ste tog dana u nedelju 14. 
juna, osobu koju ste identifikovali kao ''Mitar Vasiljević'', najpre videli kod hotela da 
je izašao iz kola, po drugi put u Pionirskoj ulici kada vam je prišao i obratio se i po 
treći put uveče najpre tu ispred kuće, a posle na mestu koje ste označili prema kući 
kada ste krenuli u koloni. Jeste li sigurni da je lice koje ste videli pred hotelom 
popodne i u Pionirskoj isto lice koga ste identifikovali oko ponoći ili u noći kada je 
došlo do ovog zločina? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, sigurna sam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ovo vas pitam, obzirom da je to lice, 
odnosno Mitar Vasiljević bio u Pionirskoj ulici popodne, ali postoje i pisani dokazi da 
je te večeri već u 21.30 ... 
 
SUDIJA HANT: Samo momenat, samo momenat. To nije način da se unakrsno 
ispituje. Da li ste planirali da je pitate da li su dokumenti, to jest dokazni materijal, 
tačni ili netačni? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Hvala, vaša Visosti, ja sam smatrao da je i taj dokument, 
odnosno dokument o prijemu Mitra Vasiljevića u bolnicu prihvaćen kao dokaz kroz 
svedočenje istražitelja Hansena (Ib Jul Hansen) i da mogu da se, da pitam po tom 
dokazu. Možda sam pogrešno formulisao pitanje. Ako je potrebno da ga formulišem 
imajući u vidu taj dokaz ... 
 
SUDIJA HANT: Pre nego što to uradite, vi ste ovo pitanje postavili i ranije i svaki 
put sam ja pitao koja je svrha tog pitanja. Vi ćete njoj da kažete u smislu, drugi ljudi 
tvrde nešto drugo, ili dokument tvrdi nešto drugo. Kako će svedok da se bavi time, to 
nije dovođenje njenog svedočenja u pitanje, to se može reći. Međutim, da li vi mislite 
da ćete je prisiliti da na taj način ona popusti i kaže da ''nisam bila u pravu'', to nije 
pitanje koje bi trebalo da se postavi u unakrsnom ispitivanju. Nisam siguran da li je 
možda različita praksa u nekoj drugoj zemlji, ali sam ja uvek smatrao da ne možete da 



 

 
 
 
 
 
 

tražite od svedoka da da komentare u vezi sa drugim dokazima u Predmetu osim 
ukoliko nije nešto šta je rečeno, da je svedok bio prisutan ili da svedok ima ličnih 
saznanja. I to je jako valjano pravilo, ako mogu da kažem i predstavlja zdrav razum. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala, vasa Visosti, pitaću na drugi način 
svedoka, ako smatrate da je to dozvoljeno. Da li ste ikada čuli da je Mitar Vasiljević 
bio povređen, da je slomio nogu i da je duže vremena odsustvovao iz Višegrada? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I poslednje pitanje, sigurni ste da je to lice, 
to lice koje ste poslednji put videli oko ponoći ili nešto pre toga kod ove kuće 
Omeragića, nešto pre nego što ste pobegli prema ovoj kući koju ste označili pod 
brojem tri? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Hvala, nemam više pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Mogu li da predložim nešto šta bi trebalo da bude jasno? Koja je 
boja stare uniforme JNA? Ja mislim da je gospodin Domazet služio u staroj JNA, 
tako da on može tako nešto da nam kaže. Gospodine Domazet, da čujemo to lično od 
vas. Koja je boja stare uniforme JNA. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Boja uniforme je i skraćeno se tako zvala i svi su je tako 
znali kao ''SMB'', slova SMB. Sivo-maslinaste boje. Jednobojna sivo-maslinaste boje. 
To je uobičajena uniforma bila i bar jedina u vreme kad sam ja vojsku služio. Pored 
ove uniforme postoji i maskirna uniforma, ali za razliku od ovih drugih policijskih, 
maskirna uniforma JNA je, opet ima maslinastu, braon, crvenkaste boje, u vidu nekih 
listova veličine šake. Dok su policijske više u plavim nijansama te maskirne 
uniforme. Ako sam mogao ovim nešto da pomognem, možda ćemo i nekim drugim 
dokazima kao Odbrana pružiti dokaze o tome, ukoliko bude sporno. 
 
SUDIJA HANT: Mislim da se može reći, ja sam bar tako shvatio, da je jedan broj 
svedoka, uključujući i ovog svedoka, govorio, spominjali boju i smatrao sam za 
neophodnim da ovo navedemo. Gospodine Grum, da li vi imate neki prigovor? 
 
TUŽILAC GRUM: Ja prihvatam opis gospodina Domazeta ukoliko svedok ne kaže 
da se radilo o nekoj drugoj uniformi. U tom slučaju bi trebalo da to raščistimo. 
 
SUDIJA HANT: Ne, ova svedokinja je vrlo jasno rekla da je mislila onako kako je to 
rekao gospodin Domazet, ali mislio sam da uđe u transkript. 
 



 

 
 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM: Da, Časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Imate li još pitanja za ovog svedoka? 
 
 
DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Samo par pitanja. Gospodin Domazet vas je pitao o 
koloni ljudi kad su dolazili Pionirskom ulicom, iz grada do velike kuće. Ja želim da 
vam postavim pitanje u vezi sa tom kolonom, a pitanje je sledeće: Da li možete da 
procenite kolika je bila dužina te kolone, odnosno kolika je bila razdaljina od prve 
osobe do poslednje u toj istoj grupi ljudi? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Bila je kolona, ne znam tačno, možda nas ... 
Znači da su nas stavili u kolonu po dvoje i da smo išli tako do Pionirske. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ta grupa ljudi bila je sastavljena od dvoje po dvoje 
ljudi koji su išli. Ne znamo koliko je bila dugačka. Da li je to tačno? Video sam da ste 
klimnuli glavom, molim vas da kažete ''da'' ili ''ne''. 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, ne mogu znati koliko je bila duga. 
  
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vi kažete da je kolona bila široka samo dve 
osobe. Jedna osoba pored druge? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jeste, negdeje bilo po tri, gdJe je bilo žene sa 
djecom. Gde je možda vodila dvoje djece. A pretežno po dvoje, troje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I kada je ta kolona bila u Pionirskoj ulici, po vašoj 
proceni šta mislite koliko je ljudi bilo u toj koloni? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: 53.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete gde ste se vi nalazili u toj 
koloni? Da li ste bili na početku, na kraju ili negde u sredini? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ne, ne mogu se sjetiti. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodin Domazet vas je pitao u vezi sa osobom, 
Mujo Jašarević i vi ste na njegovo pitanje odgovorili da je taj čovek jako dobro 
poznavao Mitra Vasiljevića. Moje pitanje vama je sledeće: kako vi to znate? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Ja znam dok smo u toj kući bili, da li Alija ili 
Mujo znaju zato što je to bilo u selu u Sasama, radila Mitrova žena Milojka i oni su tu 
skupa bili u toj radnji, jer ja mislim da li Mujo ili Alija bili su, ja mislim da su volili 
piti alkohol. Verovatno da su skupa. I još drugi ljudi su ga znali dobro, čak je jednoj 



 

 
 
 
 
 
 

ženi rek'o iz našeg sela za njenog brata koji je bio odveden na početku, kao da je on 
na sigurnom. ''Nemojte se ništa brinuti'', ona ga je znala dobro, ona je isto radila u 
Višegradu. Ona nam je rekla da joj je brat prebačen u Sarajevo i da ćemo i mi sutra 
doći bezbjedno u Kladanj i da ćemo se naći sa bratom da je živ i zdrav. Međutim, za 
tog čovjeka se više nikad ne zna od početka rata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi ikada 14. juna čuli da Mujo Jašarević 
pominje Mitra Vasiljevica po imenu? 
SVEDOK VG-101 – ODGOVOR: Jesam, čula sam tu u kući, a čula sam i od drugih 
ljudi koji su ga poznavali vrlo dobro. Baš ta žena što sam je pomenula, ona ga je isto 
poznavala, ona je sa njim i pričala to kada joj je rekao za brata, da je na sigurnom i da 
se ne treba brinuti, da su ga prebacili u Sarajevo.  
 
TUŽILAC GRUM: Hvala gospođo VG-101, nemam više pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam, gospođo VG-101, što ste svedočili danas pred ovim 
Sudom. Hvala vam, vi ste slobodni i možete da idete. 
 
SUDIJA HANT: Da li je to poslednji svedok video linkom? 
 
TUŽILAC GRUM: Da, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Danas popodne nemamo vremena da počnemo sa novim svedokom. 
Da li imate svedoka danas ovde? 
 
TUŽILAC GRUM: Da, imamo, ali možda bismo mogli da razgovaramo o 
svedocima kojima je upućen poziv da se pojave pred Sudom. 
 
SUDIJA HANT: U redu, možda bismo mogli. Sutra ćemo da zasedamo popodne pa 
ćemo moći da počnemo sa novim svedokom.  
 
TUŽILAC GRUM: Informacije koje ja imam u ovom trenutku su da su oba svedoka 
pristala da dođu. Otišli su danas da zatraže pasoše i da dobiju vizu. Oni će moći da 
dođu tek kad se taj proces završi krajem sledeće nedelje. 
 
SUDIJA HANT: To je u redu. Koliko sam shvatio, vaš sledeći svedok je doktor de 
Grav (Yvan de Grave)? Da, znači vi imate dovoljno svedoka da popunite ponedeljak i 
petak. Imamo pretposlednju kopiju lista svedoka i na najnovijem spisku rasporeda 
svedoka treba da ispunite petak i ponedeljak. I to će da bude dovoljno. Nema veze 
ako svedočenje traje i nakon doktora de Grava. Ja imam na umu još nekoliko drugih 
stvari koje se dešavaju, otprilike, u to vreme, a jedna od tih stvari je da tog petka, 



 

 
 
 
 
 
 

pardon, u četvrtak pre toga, 11. oktobra, sve sudije Tribunala putuju na jednu 
konferenciju, u jednu zemlju u Evropi (Europe) i to radimo sa sudom iz Ruande 
(Rwanda) i to je događaj koji se održava svake godine i mi ćemo krenuti tog 
popodneva, u zavisnosti koliko nam vremena treba da stignemo do aerodroma i kada 
nam polazi avion. Ja, koliko znam, treba da stignemo na aerodrom tri sata ranije i to 
je jako mnogo vremena, ali, u stvari, taj četvrtak i petak te nedelje nećemo da 
zasedamo. Da li imamo još nešto?  
 
TUŽILAC GRUM: Samo da kažem još nešto u vezi sa tim. Mi ćemo sledećeg 
svedoka imati sutra popodne, a imamo nekih logističkih problema. Imaćemo ovde 
svedoke iduće nedelje, ali nismo sigurni koji će da bude redosled tih svedoka. Čim 
dobijemo konačni spisak, mi ćemo da obavestimo Sud. 
 
SUDIJA HANT: Najvažnija osoba koju treba da obavestite je, naravno, gospodin 
Domazet, zato što on mora da se spremi za unakrsno ispitivanje. Što se mene tiče, 
možda biste mogli to da uradite pre, ukoliko znate koji će svedoci da budu pozvani 
narednog dana. U redu, sada prekidamo do sutra u 9.30. 
 



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages false
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /PTB <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


